
حواشی این روزهای آقازاده؛
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طرح مجلس برای انسداد کلیه شبکه های اجتماعی خارجی، اعلام وصول شد

خداحافظ خارجی ها

بازداشت »ک. الف« به اتهام 
آزار و اذیت زنان و دختران دانشجو

سخنگوی قوه قضاییه از آخرین وضعیت
 سه نفر محکوم به اعدام آبان ماه خبرداد؛

در انتظار اعلام نظر
 دیوان عالی
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آیا دولت در زمان باقی مانده قادر به رفع تحریم ها خواهد بود؟

 بیماری به نام اقتصاد دولتی
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رئیس شورای شهر مشهد با اشاره به ضرورت تقویت تعامل 
مدیریت شهری و نظام مهندسی تاکید کرد: 

آتش بس بین شورا و نظام مهندسی
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بغداد و استراتژی حفظ همزمان روابط با سه کشور رقیب  

منافع عراق و انتظارات ایران

ماجرای حاشیه اخیر علی زندوکیلی چه بود؟
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بغداد و استراتژی حفظ همزمان روابط با سه کشور رقیب  

منافع عراق و انتظارات ایران
مصطفــی کاظمی نخســت وزیر عــراق روز 
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پنجشــنبه گذشته در ســفری به واشنگتن با 
دونالــد ترامپ، رئیس جمهــور آمریکا دیدار 
کرد. کاظمی در کنفرانس خبری پیش از این 
دیدار در کاخ سفید، ضمن قدردانی از حمایت 
آمریکا در نبرد برابر داعش، بر گســترش روابط 
عــراق با آمریکا بر پایه منافع مشــترک در پی 
ساختن آینده ای بهتر برای عراق تاکید کرده و از 
افزایش حضور شــرکت های آمریکایی در عراق 
اســتقبال کرد. دونالد ترامــپ، رئیس جمهورد 
آمریکا نیز ضمن تاکید بر ادامه حمایت آمریکا از 
عراق گفت بهبود روند روابط دو کشــور پس از به قدرت رســیدن 
کاظمی می تواند بــه آینده بهتر در عراق کمک کند. او ضمن ابراز 
»تفاهم با نخســت وزیر عراق« گفت آمریکا از طرح های کاظمی 
برای اصلاح اقتصــاد عراق حمایت کامل می کند. کاظمی پیش از 
کنفرانس خبری، چند توافق نامه همکاری در زمینه انرژی با هدف 
افزایش تولید برق با شرکت های آمریکایی امضا کرده بود. به نقل 
از وزارت انرژی آمریکا شرکت های: هانی ول اینترنشنال، بیکرهیوز، 
جنرال الکتریک، استرلار انرژی و شــورون قرارداد هایی به ارزش 
هشت میلیارد دلار با وزارتخانه های نفت و برق عراق امضا کردند. 
دن برویت، وزیــر انرژی آمریکا این قرارداد ها را برای آینده انرژی 
عــراق کلیدی خوانده و تاکید کرده که شــرکت های آمریکایی به 
عراق کمک می کنند از پتانسیل کامل صنعت انرژی خود بهره مند 
شود. کاظمی همچنین خواستار افزایش همکاری در عرصه آموزش 
عالــی و تقویــت دانشــگاه های آمریکایی در عراق و شــراکت 
دانشگاه های دو کشور و حفظ میراث فرهنگی و تاریخی عراق شد. 
از آن گذشته آنطور که در بیانیه رسمی کاخ سفید آمده، رئیس جمهور 
آمریکا بر پایندی این کشــور »بر تعهد خود بــه همکاری امنیتی 
طولانی مدت برای تقویت توان نظامی عراق و ایســتادن در برابر 
تهدید منافع مشترک« تاکید کرده است. رهبران دو کشور همچنین 
درباره »تشــکیل تیمی مشترک جهت تعیین سازوکار و زمان بندی 
خروج نیرو های ائتلاف بین المللی به رهبری ایالات متحده از عراق 
به توافــق رســیدند«. دونالد ترامپ کــه در مبــارزات انتخابات 
ریاست جمهوری 4 سال پیش وعده داده بود، سربازان آمریکایی را 
به خاک این کشور بازمی گرداند، پیش از دیدار با نخست وزیر عراق 
تاکید کرد که کشــورش متعهد به خروج سریع نیرو های آمریکایی 
در یک بازه زمانی ســه ســاله اســت. او در کنفرانس مطبوعاتی 
پنجشنبه گفت که آمریکا شــمار اندکی نیرو های نظامی در عراق 
دارد و افزود: »آمریکا آنجاســت تا هر زمان ایران دست به اقدامی 

زد به عراق کمک کند.«
ترامپ ضمن تاکید بر خواست آمریکا برای خروج نیرو های خود از 

عــراق گفت: »امیدوارم روزی که عراق را ترک می کنیم آنان برای 
امنیت خود نیازی به ما نداشته باشند.«

پس از این توافقات گروه های »مقاومت عراق« با انتشــار بیانیه ای 
ضمــن انتقاد از مصطفی کاظمــی تاکید کردند کــه او مهمترین 
خواســت مردم عراق را در این ســفر نادیده گرفته است. مصطفی 
کاظمی ســه ماه بعد از شهادت سرلشکر قاســم سلیمانی در بغداد 
و در پی اســتعفای دولــت عادل عبدالمهدی بــه دلیل اعتراضات 
گسترده مردمی، نخست وزیر عراق شد. گروه های مقاومت که اکثرا 
پایگاهشان در میان شــیعیان عراق است و با ایران ارتباط نزدیکی 
دارند اعتراض کرده اند که »خواســت مردم« یعنی مصوبه »اخراج 
کامل نظامیان اشــغالگر آمریکا« موضــوع بحث کاظمی و ترامپ 
نبوده است. مصطفی کاظمی ســه هفته پیش از سفر به واشنگتن 
راهی تهران شد و با رهبر معظم انقلاب و رئیس جمهور دیدار کرد. 
سفر کاظمی به واشنگتن، نگرانی هایی را در تهران برانگیخته است. 
روزنامه کیهان در این باره نوشــت که مردم عراق از موضع گیری 

کاظمی در واشــنگتن »شوکه شــده اند« و »نمایندگان پارلمان در 
مورد برکناری کاظمی از قدرت حــرف می زنند. خبرگزاری فارس 
نیز یادداشــتی از جواد العطار، عضو سابق پارلمان عراق در انتقاد به 
ســفر کاظمی به واشنگتن منتشر کرد. احتمال می رود که کاظمی 
به زودی به عربســتان سعودی هم ســفر کند. باید دید که سفر او 
بــه ریاض چه نتایجی به دنبال خواهد داشــت. با این حال به نظر 

می رســد او در تلاش اســت در میانه چند کشــور رقیب و دشمن 
در حاشــیه ای امن بایســتد و با حفظ روابط با این کشور ها منافع 
عــراق را پیگیری کند. ایالات متحده آمریــکا تلاش زیادی برای 
ایجاد عراق جدید داشــته اســت. عراقی که اکنون می بینیم از دید 
واشنگتن، حاصل حمله آمریکا در ســال 2003 به این کشور بوده 
و حاکمــان فعلی عراق پس از آن حملــه روی کار آمدند. در طول 

این ســال ها آمریکا سعی کرده از دولت مرکزی عراق حمایت کند 
و منافعــی را از طریق دولت مرکزی عراق به دســت آورد. آمریکا 
تلاش می کند نشان دهد که مداخله اش در عراق جدید، در راستای 
تحقق حقوق بشــر، به دور از تنش آفرینی و خشــونت اســت. در 
همین راســتا دریافت رهبران جدید عراق نیز از ســاختار حاکم بر 
نظام بین الملل و منافع ملی عراق به گونه ای است که به استراتژی 
موازنه مثبت رســیده اند به این معنا که تــلاش می کنند که دایره 
متحدانشان را بیشــتر و مخالفان خود را کمتر کنند. حاکمان عراق 
می خواهند همزمان روابط گرمی با ایران، آمریکا و عربستان و دیگر 
کشــور ها داشته باشــند. به همین دلیل است که کاظمی از آمریکا 
بابت نقشــش در مقابله با داعش تشــکر می کند و آن را حمایت از 
امنیت و تمامیت ملی عراق می داند. به نظر می رســد در عراق بین 
نخبگان سیاسی و رهبران، اجماعی وجود دارد که مسیر منافع ملی 
خود را در این می بینند که با هر کشــوری کــه بتواند کوچکترین 
کمکی به آن ها کند، چه ایران باشــد، چه آمریکا و عربســتان وارد 
داد و ســتد و مناسبات سیاسی شــوند. منتقدان این رفتار کاظمی 
در ایــران، با عینک ایدئولوژیک به نظــام بین الملل نگاه می کنند 
و تصــور می کنند که، چون شــیعیان در دولت کنونی عراق قدرت 
زیادی دارند، نباید با آمریکا روابط مناســبی داشــته باشند، اما نگاه 
دولتمردان عراق اینگونه نیســت. منتقــدان کاظمی در ایران نظام 
بین الملل را صفر و صد و ســیاه و سفید می بینند. اگر با این عینک 
به نظام بین الملل نگاه کنیم رفتار دولت عراق برای ما خوشــایند 
نیســت. ایران می گوید برای ساختن عراق تلاش های زیادی کرده 
ازطرف دیگر بحث پرداخت غرامت جنگ هشــت ساله را مسکوت 
گذاشــته و یا اینکه در تامین امنیت ملی عــراق به ویژه در دوران 
داعش نقش بســیار موثری ایفا کرده است، در نتیجه انتظاراتی از 
عراق دارد که مهمترین آن کاهش روابطش با آمریکاســت. دولت 
عراق می خواهد در میانه اختلافات ایران و آمریکا بایستد، اما تجربه 
نشــان داده که این کار بسیار دشواری است. فضای امروز عراق با 
فضای دوران حیدر عبادی متفاوت اســت، داعش شکست خورده 
و نقــش آمریکا هم در این زمینه بزرگنمایی شــده اســت، جریان 
ناسیونالیســتی در عراق هم پر رنگ شده و دولت کنونی این کشور 
از حمایت این گروه ها برخوردار است، در نتیجه بعید است در ادامه 
راه به چالش بزرگی برخورد کند. ضمن اینکه در فضای منطقه هم 
رویکرد کشــور های عرب حوزه خلیج فارس تا حدودی به ســمت 
آمریکاســت. امارات با وساطت آمریکا روابط رسمی خود را با رژیم 
صهیونیســتی آغاز کرده و عربستان و قطر و دیگر کشور های عرب 
نیز به شکل دیگری این موضوع را دنبال می کنند. متاسفانه فضای 
منطقه در این مورد به ســود ایالات متحده آمریکاست. کشور های 
عرب منطقه در اشــتباهی محاســباتی به این نتیجه رسیده اند که 

مخالفت با آمریکا در راستای منافع ملی آن ها نیست.

به نظر می رسد مصطفی کاظمی در تلاش است در میانه چند کشور رقیب و دشمن در حاشیه ای امن بایستد 
و با حفظ روابط با این کشور ها منافع عراق را پیگیری کند. در عراق بین نخبگان سیاسی و رهبران، اجماعی 
وجود دارد که مسیر منافع ملی خود را در این می بینند که با هر کشوری که بتواند کوچکترین کمکی به آن ها 

کند، چه ایران باشد، چه آمریکا و عربستان وارد داد و ستد و مناسبات سیاسی می شوند

,,

سخنگوی قوه قضاییه از آخرین وضعیت سه نفر محکوم به اعدام آبان ماه خبرداد؛

در انتظار اعلام نظر دیوان عالی
سخنگوی قوه قضاییه گفت: در مورد سه نفر محکوم به 
اعدام اغتشاشــات سال گذشته، پرونده در راستای اعاده 
دادرسی به خواســت وکلای محکومان به دیوان عالی 
کشــور ارســال شــده و آن پرونده در دیوان است و در 
آن پرونــده نیز ما منتظر اعلام نظر دیوان عالی کشــور 

هستیم.
غلامحســین اسماعیلی در سی و یکمین نشست خبری 
سخنگوی قوه قضاییه ضمن عرض تسلیت به مناسبت 
ایــام ماه محرم و ایام حزن و مصیبت اهلبیت عصمت و 
طهارت )ع( و به ویژه فرا رســیدن تاســوعا و عاشورای 
حضرت اباعبدالله الحســین )ع( گفت: محرم امسال ما 
محرم ویژه ای شد. در شرایط خاص شیوع ویروس کرونا 
و لزوم رعایت دســتورالعمل های بهداشــتی، برگزاری 
مجالس و محافل عزای حضرت سید الشهدا به تبلوری 
ســتودنی از عقلانیت و شــعور جامعه مذهبی ما مبدل 

گردید.
وی تصریح کرد: شرایط هم به جهت وضعیت اقتصادی 
و هم به جهت شــیوع ویروس کووید 1۹ شرایط سختی 
است. همگان بایستی کمک کنند تا دولت در سال آخر 
و در فرصــت آخر گام های موثــری را در جهت تحقق 
برنامه های اجرایی کشــور بردارد. قــوه قضاییه به نوبه 
خود مکرر برای گره گشــایی از کار مردم اعلام آمادگی 
کرده اســت؛ حتی در بخش هایی که مسئولیت مستقیم 
متوجه دولت است، با دولت همکاری کرده و بسیاری از 
اقداماتی که در یک و نیم ســال اخیر و در دوره تحول 
قوه قضاییه انجام شــده است، خروجی و محصول کار، 

حمایت و کمک دستگاه قضایی به دولت بوده است.
وی ادامــه داد: پیگیری مجدانه مراجــع قضایی برای 
وصول مالیــات بدهکاران عمــده مالیاتی کمک دیگر 
دستگاه قضایی به دولت بود. در جلسه قبل اشاره کردم 
کــه بیش از 2۹ هزار میلیارد تومــان از مالیات معوق از 
بدهکاران عمده مالیاتی البته با همکاری ســازمان امور 
مالیاتی کشــور و کمک مجموعه قضایی واصل شد که 
مساعدتی برای بهبود اداره کشــور از ناحیه دولتمردان 

است.
ســخنگوی قوه قضاییه افــزود: اقدامات قــوه قضاییه 
می تواند به دولت کمک کند. در شرایط ویژه کشور برای 
بهبود وضعیت معیشتی مردم و حل مشکلات مربوط به 
اشتغال، معیشت، تورم و کاهش ارزش پول ملی، هرکدام 
از این اقدامات قوه قضاییه کمک شــایانی برای دولت 

محترم است.
محکومیت 7 فرد و یک شرکت به سبب قاچاق 

عمده ارز
اســماعیلی در ادامه به تداوم رســیدگی به پرونده های 
اخلالگران در نظام اقتصادی کشور و آرایی که از محاکم 
در این ارتباط صادر شــده اشاره کرد و گفت: به موجب 
رای صــادره از دادگاه ویژه رســیدگی به جرایم اخلال 
در نظام ارزی کشــور، هفت نفــر از متهمان و یکی از 
شــرکت های تجاری مبادرت به قاچاق عمده ارز کرده 

بودند.
ســخنگوی قوه قضاییه افزود: در این پرونده »مرتضی 
روحی نژاد« فرزند رضا به تحمل 8 ســال حبس، »امین 
روحی نــژاد« فرزند مرتضی به تحمل ۷ ســال حبس، 
»ایمان روحی نژاد« فرزند مرتضی به تحمل 10 ســال 
حبس، »جــواد فرخنده مقام« فرزند محمد حســین به 

تحمل 10 سال حبس، »یاسر صابونی« فرزند محمدتقی 
به تحمل 10 ســال حبس، »علیرضا برخوردار کاشانی« 
فرزند قاســم به تحمل 10 ســال حبس، »حسین عطار 
جان نثاری نوبری« فرزند علی به تحمل 10 سال حبس 
و »شــرکت تجاری امین تجارت خــزر« به نمایندگی 
»جعفر آذرتوس« به انحلال شــرکت محکوم شــدند. 
ضمن اینکه این متهمان نســبت به اســترداد ارز های 
دریافتی یا پرداخت مابه التفــاوت نرخ ریالی ارز ها برابر 

نرخ روز اجرای حکم، مکلف شدند.
آرای محکومیت به جرم اخلال در نظام اقتصادی از 

طریق احتکار مایحتاج عمومی 
وی ادامــه داد: همچنین در دو فقره از پرونده های اخیر 
که مربوط به احتکار ماســک در شــرایط کرونایی بود 
در یکی از این پرونده ها »ســید رضا حســینی« فرزند 
ســیدعباس به جرم اخلال در نظام اقتصادی از طریق 
احتکار مایحتاج عمومی کشور از نوع ماسک به تحمل ۷ 
سال حبس و پرداخت جزای نقدی در حق دولت محکوم 
شد. همچنین »تقی عسگریان فیروزجایی« فرزند کریم 
رییس هیات مدیره شرکت آریا سلامت آرمان به تحمل 
یک ســال حبس و متهم دیگر این پرونده »سید حسن 

میرشجاع« به تحمل ۶ ماه حبس محکوم شده است.
ســخنگوی قوه قضاییــه تاکید کرد: در یکــی دیگر از 
پرونده هــای احتــکار و اخــلال در مایحتــاج عمومی 
شهروندان عزیزمان که ناظر به لاستیک خودرو به ویژه 
خودرو های سنگین بود »کرمعلی احمدی جزمه« فرزند، 
ولی الله مدیرعامل ســابق کارخانه کیان تایر به تحمل 
10 سال حبس و پرداخت 2 میلیارد و 100 میلیون تومان 

جزای نقدی در حق دولت محکوم شده است.
وی ادامه داد: »پرویز جهانیان« فرزند فریدون به تحمل 
۶ ماه حبس و پرداخــت 14 میلیارد تومان جزای نقدی 
در حق دولت، »ســید بهروز نبییان« فرزند سید محمود 
به تحمل ۶ سال حبس و 14 میلیارد تومان جزای نقدی 
در حق دولت، »محمدرضا شهسوارزاده« فرزند جواد به 
تحمل 5 ســال حبس و پرداخت ۶ میلیارد تومان جزای 

نقدی در حق دولت محکوم شده اند.
ســخنگوی قوه قضاییه گفت: این ها نمونــه ای بود از 
آرای صــادره از دادگاه های ما که بیانگر عزم و اراده قوه 
قضاییه در برخورد با مفســدان اقتصادی و کسانی است 
کــه ارز و کالا های مورد نیاز مــردم را احتکار و اخلال 
ایجاد می کنند و حتمــا تحت تعقیب قرار می گیرند و به 

مجازات های سنگین محکوم می شوند.
هیچ نقطه ای از کشور را به عنوان تبعیدگاه 

نمی شناسیم
در ادامه نشست خبری، سخنگوی دستگاه قضا در پاسخ 
به سوالی مبنی بر شایعاتی که در برخی محافل رسانه ای 
درباره وجود برخی شــهر ها به عنــوان تبعیدگاه، اظهار 
داشــت: آنچه که در برخی رسانه ها در ارتباط با تعدادی 
از شــهر ها به عنوان تبعید گاه یا محل تبعید محکومان 
بیان شــده بود، یک خبر کاملًا مجعول و غیرواقعی بود؛ 
نــه تنها این خبر صحت نداشــت، بلکه باید اعلام کنم 
که از اقدامات بسیار خوب قوه قضاییه در اصلاح قانون 
مجازات اســلامی در سال ۹2 این شــد که وفق ماده 
23 قانون مزبور دیگر هیچ شــهری به عنوان تبعید گاه 
شناسایی نمی شود و ما تفاوتی بین هیچکدام از شهرها، 
بخش ها و روستا ها در زمینه مسائل قضایی قائل نیستیم. 

ممکن است شهری یا استانی از توسعه یافتگی کمتر یا 
بیشتری برخوردار باشد؛ اما نگاه قوه قضاییه به همه نقاط 

ایران اسلامی نگاهی یکسان و یکنواختی است.
اســماعیلی تصریح کرد: صراحتاً اعلام می کنم که هیچ 
نقطه ای در ایران امروز به عنوان تبعید گاه و محل معرفی 
اشخاص تبعیدی وجود ندارد؛ احکام تبعید هم به ندرت 
صادر می شود که البته تبعید نیست؛ آنچه در قانون از آن 
یاد شــده تحت عنوان منع اقامت در نقطه معین یا الزام 
به اقامت در نقطه معین است؛ در این وضعیت اگر کسی 
قرار بود در خارج از حوزه ای که مورد محاکمه قرار گرفته 
او را برای مدتی ملزم به اقامت در خارج آن نقطه کنند، 
هیچ تمایزی میان شهر های ایران اسلامی وجود ندارد و 
نگاه ما به نقاط مختلف ایران نگاه مساوی است. در این 
ارتباط آیین نامه ای هم توســط قوه قضاییه در سال های 
قبل تصویب و ابلاغ شــده و کاملًا وضعیت از نظر قوه 
قضاییه شفاف و روشن اســت؛ نه وزارت کشور، نه غیر 
وزارت کشور و نه مراجع قضایی جایی به عنوان تبعیدگاه 

شناخته نمی شود.
اینکه بعضاً با نگرش های سیاسی قوه قضاییه را 
متهم به انسداد فضای مجازی کنند، اصلا صحت 

ندارد
سخنگوی دستگاه قضا در ادامه در پاسخ به سوالی مبنی 
بــر اینکه آیا قوه قضاییه تحــت عنوان ترک فعل قصد 
ورود به موضوع رهاشــدگی فضای مجــازی و فراهم 
نشدن زیرســاخت های شــبکه ملی اطلاعات از جانب 
مدیران وزارت ارتباطات را دارد یا خیر؟ گفت: این گلایه 
بجاســت؛ ما به عبارتی شاهد رهاشــدگی در این حوزه 
هستیم و به عبارتی شــاهد عقب ماندگی و عدم اجرای 
سیاست ها و رهنمود هایی هستیم که برای ساماندهی و 
مدیریت فضای مجازی باید انجام می شد؛ اینکه بعضاً با 
نگرش های سیاسی ما را متهم می کنند که قوه قضاییه 
به دنبال انســداد فضای مجازی است، این اصلا صحت 

ندارد.
فضای مجازی باید از داخل ساماندهی و مدیریت 

شود
وی ادامه داد: حرف ما این است که فضای مجازی باید 
ســاماندهی و مدیریت شود و این ساماندهی و مدیریت 
باید در داخل کشــور انجام شــود؛ نه دیگران و از خارج 
کشــور فضای مجازی ما را مدیریت کنند. تکالیفی در 
این ارتباط برای شورای عالی فضای مجازی، مرکز ملی 
فضای مجازی و وزارت ارتباطات در مورد ایجاد شــبکه 
ملــی اطلاعات در نظر گرفته شــده و ما مجدانه پیگیر 
هستیم و مطالبه گریم تا این مأموریت و وظایف به نحو 

شایسته انجام شود.
دستگاه قضا در ورود به نحوه انعقاد قرارداد با 

ویلموتس پیشگام بود
سخنگوی دســتگاه قضا در ادامه در پاســخ به سوالی 
پیرامون شــکایت تعدادی از نمایندگان مجلس از نحوه 
انعقاد قرارداد با ویلموتس ســرمربی پیشــین تیم ملی 
فوتبــال و اینکه آیا در رابطه با این موضوع دســتگیری 
صــورت گرفته اســت یا خیر، گفت: ما خوشــحالیم در 
برخی موضوعاتی که دغدغه عمومی است، اصلًا معطل 
شــکایت و گــزارش و اعمال نظر دیگران نمی شــویم 
و مدعی هســتیم که خــود قوه قضاییــه در این حوزه 
پیشــگام اســت و اولین اقدامات و اولین گزارش را در 

این رابطه ســازمان بازرسی کل کشــور ارائه داد؛ یعنی 
قبل از آنکــه عزیزان ما در مجلــس _ که از پیگیری 
آن ها تشکر می کنیم_ شکایت کنند. درخواست می کنیم 
که اقدامــات ما را دیگران به نام خــود مصادره نکنند؛ 
بنابرایــن قوه قضاییه در ورود به این موضوع پیشــگام 
بود و بررسی های دقیقی را انجام داد و گزارش سازمان 
بازرسی کل کشور واصل شد و بر مبنای این گزارش در 
دادسرای عمومی و انقلاب تهران پرونده ای تشکیل شد 

که در حال رسیدگی است.
وی تصریح کرد: در رابطه با پرونده مزبور از تحقیقات و 
مستندات و اطلاعاتی که سایر بخش ها مانند نمایندگان 
مجلس و به ویژه کمیسیون اصل نود و سایر بخش های 
ذیربط به مــا ارائه دهند که در فرایند رســیدگی مورد 
اســتفاده قرار گیرد، حتما استقبال می کنیم، علی ایحال 
پرونده مورد اشاره هنوز مراحل اولیه خود را طی می کند 
و نتایج آن را بعد از طی فرایند های رســیدگی به اطلاع 
مردم می رســانیم. مردم نیز این اطمینان را داشته باشند 
که در قوه قضاییه عزم و اراده جدی برای بررســی این 

قبیل امور وجود دارد.
آخرین وضعیت پرونده های »زم« و »طبری«

اسماعیلی در ادامه در پاسخ به سوالی در خصوص آخرین 
وضعیت پرونده های »زم« و »طبری«، گفت: پرونده زم 
به دیوان عالی کشــور ارسال شــده و منتظر اعلام نظر 
دیوان عالی کشور هســتیم و امیدواریم که در آینده نه 

چندان دور دیوان عالی نظر خود را به ما اعلام کند.
سخنگوی دستگاه قضا ادامه داد: در مورد پرونده طبری 
نیز محاکمه تمام شده و دادگاه در حال انشاء رأی است؛ 
چه بســا هم امروز رأی صادر شده باشد که من اطلاع 
ندارم و تا الان اعلام نشده است. علی ایحال ما منتظریم 
که دادگاه باتوجه به اهمیت پرونده و اسناد و مدارک رأی 
خود را صادر کند؛ با تصمیم دادگاه نتیجه اعلام می شود؛ 

اما تا الان تصمیمی به ما اعلام نشده است.
طی روز های آینده خبر های خوبی پیرامون استجازه 

خواهیم داشت
وی در ادامه پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا استجازه از 

رهبری در خصوص برگزاری دادگاه های مبارزه با مفاسد 
تمدید می شــود یا موضوع به روال ســابق برمی گردد، 
گفــت: در این ارتباط طی روز های آینده خبر های خوبی 
خواهیم داشــت؛ اما مهم این است که روند رسیدگی به 
پرونده هــای مهم اقتصادی با قوت و اقتدار ادامه دارد و 
توضیحــات تکمیلی را در این رابطه در جلســات بعدی 

ارائه می کنم.
پرونده جنگل هیرکانی در مرحله بررسی فرآیند 

اعمال ماده ۴77 است
اســماعیلی در پاســخ به ســوالی مربوط بــه اینکه در 
هفته هــای اخیر پرونده جنگل های هیرکانی و همچنین 
پرونده سه نفر محکوم به اعدام بخاطر اغتشاشات سال 
۹8 قرار شد دوباره رســیدگی شود. آخرین وضعیت این 
پرونده ها چیست، گفت: پرونده جنگل هیرکانی به عنوان 
اعاده دادرســی هنوز به دیوان عالی کشور نرفته است. 
در پرونده جنگل هیرکانی رییس کل دادگستری استان 
تقاضــای اعمال ماده 4۷۷ کرده اســت. این پرونده به 
حوزه معاونت قضایی قوه قضاییه می رود و ریاســت قوه 
دســتور دادند که اعمال ماده 4۷۷ قانون آیین دادرسی 
کیفری بررســی شود و اگر به نتیجه رسید، بعد به دیوان 
ارسال خواهد شد؛ پس هنوز به دیوان ارسال نشده و در 

مرحله بررسی فرآیند اعمال ماده 4۷۷ است.
پرونده سه محکوم به اعدام اغتشاشات سال 

گذشته در دیوان عالی کشور است
وی ادامه داد: در مورد سه نفر محکوم به اعدام اغتشاشات 
سال گذشته، پرونده در راستای اعاده دادرسی به خواست 
وکلای محکومان به دیوان عالی کشور ارسال شده و آن 
پرونده در دیوان است و در آن پرونده نیز ما منتظر اعلام 

نظر دیوان عالی کشور هستیم.
لزوم نگاه جامع به مصوبه ستاد ملی کرونا پیرامون 

وضعیت اجار ه بهای مستاجرین
خبرنــگاری پرســید: در موضوع اجــاره بهای منازل 
مســکونی و اینکه بر اساس ماده ۹ مصوبه ستاد ملی 
کرونا قید شــده بود که اگر مالکین و مســتاجرین با 
هم توافق نداشته باشند، می شود سه ماه اجاره نامه را 

تمدید کرد تــا زمانی که پایان شــیوع کرونا به طور 
رســمی از سوی ســتاد ملی کرونا اعلام شود؛ رییس 
قــوه قضاییه نیز در خصوص ایــن موضوع مطالبی را 
گفته بودند؛ اما امروز شــاهد آن هستیم که در برخی 
از استان ها و در شــهر تهران متاسفانه شورا های حل 
اختلاف برای مردم و مســتاجرانی که از قشر ضعیف 
جامعه هســتند، حکم تخلیه صــادر می کنند. آیا قوه 
قضاییه بنا ندارد دستورالعملی به شورای حل اختلاف 
دهــد یا کاری کند که حداقل به مردم بیشــتر از این 

فشار نیاید؟
ســخنگوی قوه قضاییه در پاســخ گفت: اولا در همان 
مصوبه، نــه در همه موارد، بلکه در برخی از موارد اجازه 

داده شده تا این کار انجام شود.
وی ادامه داد: یعنی آنجایی که مســتاجر از حق، تخلف 
کرده اســت، قیودی دارد و باید همــه مصوبه را ببینید؛ 
این مصوبه یک حکم کلی نیســت و همانجا گفته است 
که اگر مستاجری اجاره بهایش را نمی دهد و از قبل هم 
نداده اســت، شرایط متفاوت اســت؛ لذا باید این قیود را 
مورد توجه قرار داد و به لحاظ جمیع شــرایط به موضوع 

بنگریم.
اســماعیلی گفت: در این ارتباط از ناحیه معاون اول قوه 
قضاییه موضوع هم به شــورا های حل اختلاف و هم به 
مراجع قضایی ابلاغ شده است. رویه عمومی قوه قضاییه 
عمل بر اســاس بخشــنامه ابلاغی از ناحیه معاون اول 
قوه قضاییه اســت که در همین راستا و منطبق با همین 
سیاست هاست. باید موارد را به صورت مصداقی بررسی 
کنیم؛ ممکن اســت مساله ای که شــما می گویید از آن 
مصادیقی باشــد که به لحاظ تخلفات مستاجر، بایستی 
این کار انجام می شــد یا ممکن اســت جایی هم شعبه 
شــورای حل اختلاف دقت لازم را انجام نداده و تصمیم 

اشتباهی گرفته باشد.
وی بیــان داشــت: هرکجا تصمیم اشــتباه باشــد، در 
فرآیند هــای قانونی، راهکار اصلاح تصمیمات اشــتباه 
وجود دارد و در این ارتباط قوه قضاییه سیاست های مورد 

نظر را به بخش های مختلف ابلاغ خواهد کرد.



3
چهارشنبه5 شهریور ماه 1399/   سال سوم  /   شماره 755

Vol.3.No.755 / August.26.2020

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.com

اد
تص

اق

پول پاشی، بورس را نجات می دهد؟

سخنگوی دولت پاسخ داد:
قیمت خودرو کاهش می  یابد؟

به رغم جو هراســان بازار ســهام، به نظر می رسد معاملات 
روز سه شنبه بورس در شرایط امیدوارکننده تری انجام شود.

به گزارش »صبح امروز« و به نقل از اقتصادنیوز، بازار سهام 
طی روزهای اخیر با خروج حجم زیادی از سرمایه های خرد 
روبرو بوده است. روز گذشته با وجود تزریق 10 هزار میلیارد 
تومــان نقدینگی از ســوی فعالان نهادی بــازار، صف های 
فروش در نزدیک به اتفاق سهم ها به جای خود باقی ماند و 
شاخص کل 3.2 درصد دیگر عقب نشست. با این حال، قرار 
اســت که با هماهنگی متولیان بازار، روزانه 10 هزار میلیارد 
تومان به مــدت 10 روز کاری بــرای جمع آوری صف های 
فروش اختصاص یابد و بدین شیوه از ریزش شاخص بورس 

جلوگیری شود. 
از نقدینگی بلوکه شده تا بدبینی سهامداران

ســهامداران خرد طی معاملات دوشنبه، در یک روز تاریخی 
۷ هزار میلیارد تومــان از دارایی های خود را نقد و از جریان 
بازار خارج کردند. این اتفاق در شــرایطی روی داد که حدود 
20 هــزار میلیارد تومان نقدینگی در صف های فروش بلوکه 
ماند و مجال خروج پیدا نکرد.  بدبینی مفرط سهامداران خرد 
نسبت به روند آتی قیمت ها را به خوبی در این اعداد می توان 

مشاهده کرد. 
بــا این حال و به رغم جو هراســان بازار، به نظر می رســد 
معاملات روز سه شــنبه در شــرایط امیدوارکننده تری انجام 
شود. پس از حمایت های غیرمستقیم در قالب افزایش ضریب 

معاملات اعتباری و همچنین ارائه مشوق برای صندوق های 
با درآمد ثابت در خرید سهام، مکلف سازی حقوقی های بازار 
بــه خرید برخی از ســهم های خاص هم از روز گذشــته به 
فهرســت اقدامات حمایتی سیاســتگذار اضافه شد و چنانکه 
اعلام شــده اســت این حمایت طی روزهای آتی هم ادامه 

خواهد یافت.
فعالان نهادی بازار سرمایه طی روز دوشنبه 10 هزار میلیارد 
تومان به خرید سهام شــرکت های بزرگ بورسی اختصاص 
دادند تا بدیــن طریق هم مجالی برای خروج ســهامداران 
نگران و در صف مانده فراهم کنند و هم از شدت هیجان در 

صف های فروش بکاهند.
راهکار سیاستگذار برای جلوگیری از ریزش شاخص بورس

گفته می شود این فرآیند تزریق نقدینگی به مدت 10 جلسه 
معاملاتی ادامه خواهد یافــت. معنای دیگر چنین تصمیمی 
این است که سیاســتگذار برای جلوگیری از ریزش شاخص 
بورس 100 هــزار میلیارد تومان نقدینگــی اختصاص داده 
اســت. گروهی از فعالان و ذینفعان بازار ســرمایه این اقدام 
دولت را سیاســتی مطلوب برای برقــراری تعادل در بورس 
تهران ارزیابی کرده انــد. اما گروه مخالف چنین تصمیمی را 
نوعی مداخله در ســازوکار بازار می دانند که در بهترین حالت 
به تعادل موقت و مصنوعی قیمت ها خواهد انجامید و نهایتا 
اگر بازار نیاز به ریزش بیشــتر داشته باشد راه خود را خواهد 

رفت و منابع تزریق شده، کاری از پیش نخواهد برد.
چشم سهامداران به دست دولت دوخته شد

همزمان که ســهامداران به دســت های دولت برای حمایت 
چشــم دوخته اند، گزارش های عملکرد شــرکت ها برای ماه 
قبل هم در حال انتشــار است که مطابق ارزیابی کارشناسان 
امیدوارکننده بوده است. برخی تحرکات مثبت بورس بازان در 
گروه فلزات را می توان نتیجه تاثیر این گزارش ها دانســت. 
 در کنار این باید به ســیگنال های ارسالی بورس کالا اشاره 
کرد که به دلیل عبور نــرخ دلار نیما از مرز 20 هزار تومان 
و بهبود نســبی قیمت های جهانی نقش مثبتی در سودآوری 

سهام وابسته در بورس تهران ایفا خواهد کرد.

سـخنگوی دولـت گفـت: تاکیـد دولـت در خودروسـازی 
افزایـش تولیـد و پاسـخ بـه تقاضـای واقعـی بـازار بـوده 
اسـت. دولـت تـلاش مـی کنـد قیمـت خـودرو را بـرای 
متقاضـی واقعـی کاهـش داده و دسـت دلال هـا را از بازار 
خـودرو کوتـاه کند.بـه گـزارش »صبح امـروز« و بـه نقل 
از تسـنیم، علـی ربیعـی بـا بیـان اینکـه »خودروسـازان 
طـی ماه هـای گذشـته، عـلاوه بـر تحویـل بیـش از 233 

هـزار دسـتگاه از تعهـدات قبلی خـود، در قالـب طرح های 
فـروش فوق العـاده اجـرا شـده در سـه مرحلـه، 3۹ هـزار 
بـا وجـود مهلـت سـه  دسـتگاه خـودرو فروخته انـد کـه 
ماهـه بـرای تحویـل، اغلـب ایـن خودروها قبـل از مهلت 
مقـرر تحویل مشـتریان شـده اسـت« اظهـار کـرد: ضمنا 
طـی ایـن مـدت طرح هـای پیـش فـروش و مشـارکت در 
تولیـد طـی هفـت مرحله و بـرای 85 هزار دسـتگاه خودرو 

اجرایی شـده اسـت کـه طـی زمانبندی مشـخص تحویل 
دولـت  گفتـه سـخنگوی  داده خواهـد شـد.به  مشـتریان 
تاکیـد دولـت در خودروسـازی افزایـش تولیـد و پاسـخ به 
تقاضـای واقعـی بـازار بـوده اسـت دولـت تـلاش می کند 
قیمـت خـودرو را بـرای متقاضـی واقعـی کاهـش داده و 
دسـت دلال هـا را از بـازار خـودرو کوتاه کند. گفتنی اسـت 
طـی پنـج مـاه گذشـته تعـداد خودروهـای تولید شـده در 

کشـور 21 درصد رشـد و خودروهای تحویل داده شـده به 
مشـتریان 10 درصد رشـد داشـته اسـت.ربیعی خاطرنشان 
کـرد: بـه رغم تحریم هـای ظالمانه دولت توانسـته اسـت 
داخلـی سـازی قطعـات را بـا جدیـت پیگیـری کـرده و با 
تقویـت ایـن جریـان هـم اشـتغال زایـی صـورت گرفته و 
هـم تحویـل خـودرو به علـت کمبـود قطعات بـه کمترین 

حـد ممکن رسـیده اسـت.

156 ایستگاه معاملاتی کارگزاری های 
خراسان شمالی و رضوی در بورس اوراق 

بهادار
مدیر بورس اوراق بهادار اســتان های خراسان رضوی و خراسان شمالی گفت: شاخص 
کل قیمت ســهام در بورس اوراق بهادار این استان ها در مرداد ماه یک میلیون و ۷5۷ 
هزار و 22۹ واحد بوده و کارگزاری های استان های خراسان شمالی و رضوی در بورس 

اوراق بهادار مرداد ماه، 15۶ ایستگاه معاملاتی داشتند.
به گزار ش »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، حســین خدادوســت با توضیح در مورد 
معاملات صورت گرفته در بورس دو اســتان خراســان رضوی و شمالی در مرداد ماه 
اظهار کرد: متوســط ارزش خرید و فروش روزانه سهم در این بورس دو میلیون و 24۷ 
هزار و 352 میلیون ریال بود. تعداد شــرکت های استانی نیز در مرداد ماه 13 شرکت و 

ارزش بازاری آن  8۷3 هزار و ۹4۶ میلیارد ریال بوده است.
به گفته وی شاخص کل قیمت سهام در بورس اوراق بهادار این استان ها در مرداد ماه 
یک میلیون و ۷5۷ هزار و 22۹ واحد بوده و کارگزاری های استان های خراسان شمالی 

و رضوی در بورس اوراق بهادار مرداد ماه، 15۶ ایستگاه معاملاتی داشتند.

تنها 9 نفر تسهیلات ودیعه مسکن 
دریافت کردند!

به گفته وزیر راه و شهرســازی، تا کنون 1۹ نفر در بانک های عامل اعطای تسهیلات 
ودیعه مســکن پرونده تشکیل داده اند و فقط ۹ نفر تسهیلات ودیعه مسکن را دریافت 

کرده اند.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از مهر، محمد اسلامی در یک برنامه رادیویی درباره 
وام ودیعه مســکن اظهار کرد: 2 میلیون و 333 هــزار و 11 نفر پیامک برای دریافت 
کمک ودیعه مســکن ارسال کردند که بخش عمده ای از این متقاضیان کد ملی معتبر 
نداشــتند و هم اکنون 3۹1 هزار و ۶00 نفر متقاضی واقعی هســتند. از این تعداد 252 

هزار نفر واجد شرایط بوده اند و 4۹ هزار و 1۷ نفر به بانک ها معرفی شدند.
به گفته وزیر راه و شهرســازی، تا کنون 1۹ نفر در بانک های عامل اعطای تسهیلات 
ودیعه مسکن پرونده تشکیل داده اند و ۹ نفر تسهیلات ودیعه مسکن را دریافت کرده اند.

تغییرات قیمت 1۲ گروه هزینه ای خانوار 
در مردادماه

 مرکــز آمار ایران جزییات تغییرات قیمــت 12 گروه اصلی کالایی و مصرفی خانوار را 
در مردادماه ۹۹ اعلام کرد.

به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایبنِا، براســاس گزارش مرکز آمار، شــاخص کل 
قیمت کالاها و خدمات مصرفی خانوارهای کشــور در مردادماه ســال جاری 2354.۹ 
درصد گزارش شــده که در دوازده ماه منتهی به مرداد ۹8 نســبت به دوره مشابه سال 

قبل، 25.8 درصد و نسبت به ماه مشابه سال قبل 30.4 درصد افزایش داشته است.
همچنین طبق گزارش تهیه شده شاخص قیمت کالاها در 12 ردیف به تفکیک اعلام 
شده که بر این اساس، شاخص قیمتی خوراکی ها و آشامیدنی ها در مرداد ماه نسبت به 
ماه مشــابه ســال قبل 25.8 درصد و در دوازده ماه منتهی به ماه جاری نسبت به دوره 

مشابه سال قبل 22.4 درصد رشد داشته است.
دخانیات نیز در دوازده ماه منتهی به ماه جاری نســبت به دوره مشــابه ســال گذشته 
12.8 درصد رشد داشته و در مقایسه با ماه مشابه سال قبل 31.4 درصد افزایش نشان 
می دهد. در بخش پوشاک و کفش نیز رشد قیمت کالاها را شاهد بودیم به گونه ای که 
در مقایسه مرداد ماه سال جاری با مرداد ماه سال ۹8، شاخص قیمت پوشاک و کفش 
رشد 32.۷ درصدی و در دوازده ماه منتهی به مرداد ۹۹ نسبت به دوره مشابه سال قبل 

نیز افزایش 32.۹ درصدی داشته است.
بخش مسکن، آب، برق، گاز و سایر سوخت ها نیز در دوازده ماه منتهی به مرداد نسبت 
به دوره مشــابه سال قبل، 22.8 درصد رشد داشته و در مقایسه مردادماه امسال با ماه 
مشــابه ســال قبل 25.8 درصد افزایش نشــان می دهد. لازم به ذکر است گروه های 
»مبلمان و لوازم خانگی«، »بهداشت و درمان«، »حمل و نقل«، »ارتباطات«، »تفریح 
و فرهنگ«، »آموزش«، »هتل و رستوران« و »کالاها و خدمات متفرقه« نیز نسبت به 

ماه مشابه سال قبل و 12 ماهه منتهی به مردادماه رشد قیمت داشته اند.

 افتتاح 19 پروژه آب شهري و روستایي 
در هفته دولت

همزمان با گرامیداشــت هفته دولت، 1۹ پروژه در حوزه آب شرب شهرها و روستاهاي 
12 شهرستان خراسان رضوي بهره برداري و کلنگ زني مي شود.

سید ابراهیم علوي، مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خراسان رضوي با اعلام این خبر  
اظهار کرد: این پروژه ها شامل آب رساني، برق رساني و اجراي خطوط انتقال، حفر چاه ، 
حصارکشي و محوطه سازي چاه، اصلاح شبکه، ساخت مخزن ذخیره ، آب شیرین کن 

و توسعه جایگاه هاي برداشت آب است.
 وی افزود: در شهرســتان هاي بجســتان، فریمان ، کاشــمر، تربت حیدریه، چناران، 
صالح آباد، گناباد، تربت جام، زاوه،  داورزن، نیشابور و خواف افتتاح و یا عملیاتي مي شوند.
اعتبــار این تعداد پروژه را 5۶8 میلیــارد و ۷00 میلیون ریال اعلام کرد و گفت: از این 
تعداد 11 پروژه با اعتبار ۹2 میلیارد و ۷00 میلیون ریال افتتاح مي شــود و 4۷۶ میلیارد 
ریال هم براي اجراي 8 پروژه جدید لحاظ شــده اســت کــه در این هفته کلنگ زني 

خواهد شد.

 ۲5 درصد واحدهای لوازم خانگی
 تعطیل شدند

رئیس اتحادیه فروشــندگان لوازم خانگی مشهد گفت: شاهد ریزش 20 تا 25 درصدی 
واحدها در صنف لوازم خانگی بوده ایم و برخی از شرکت های بزرگ نیز به  علت هزینه 
بــالای اجاره و کاهش فروش تعطیل کرده اند.به گــزارش »صبح امروز« و به نقل از 
ایســنا، رضا رزقیان مقدم در گفت وگو با ایسنا در خصوص نبود اختلاف قیمت کارخانه 
تا بازار اظهار کرد: در حال حاضر ۹0 شــرکت قیمت های خود را در سامانه 124 اعلام 
کرده اند. بر همین اســاس هم اکنون هیچ گونه اختلاف قیمتــی وجود ندارد و به علت 
کاهش قیمت دلار و فراوانی کالا، برخیشرکت ها محصولات خود را با دو تا سه درصد 
سود به فروش می رسانند و برخی از فروشندگان ما نیز با وجود شرایط نامساعد در بازار 
اقدام به فروش اقســاطی کرده اند.وی در خصــوص آمار تعطیلی واحدها در این صنف 
عنوان کرد: ما شاهد ریزش 20 تا 25 درصدی واحدها در این صنف بوده ایم و برخی از 
شــرکت های بزرگ نیز به  علت هزینه بالای اجاره و کاهش فروش تعطیل کرده اند؛ به 
طور مثال اخیرا نمایندگی شرکت ال جی از ایران خارج شده و با عنوان دیگری در ایران 
تولید می شــود. به علت کاهش توان خرید مردم و کاهش مراســماتی چون عروسی، 

تقاضا در این صنف به  شدت کاهش یافته  است.

خبر

آیا دولت در زمان باقی مانده قادر به رفع تحریم ها خواهد بود؟

 بیماری به نام اقتصاد دولتی
زمانی کــه دولت روحانی 

ی
سو

مو
نه 

حا
ری

گار
برن
خ

روی  کار آمد، بسیاری 
و  دولت  اعضــای  از 
اعلام  تحلیل گــران 
حال  »در  کــه  کردند 
آوار برداری از روی دولت 
اگر  بوده اند و  احمدی نژاد 
کشور  و  دنیا  در  همه چیز 
به صــورت عــادی پیش 
برود، دســت کم 1۶ سال 
زمان لازم است تا کشور 
بــه وضعیت زمــان تحویل دولت توســط 

احمدی نژاد از خاتمی برگردد.«
به گــزارش صبح امــروز  در حــال حاضر 
تحریم ها، شــیوع ویروس کرونــا و در پی 
آن تعطیلی وسیع کســب وکارها و همچنین 
ســقوط قیمت نفت در بازارهای جهدنی کار 
را بیش از پیش برای دولت روحانی ســخت 

کرده است.
در این بین واعظی، رئیس دفتر روحانی گفته  
اســت »دولت طرفدار تحریم نیســت و در 
فرصــت باقی مانده از عمر دولت حتی در دو 
تا ســه روز آخرآن، تلاش می کنیم تحریم ها 
را برداریم تا دولــت بعدی کار خود را بدون 

تحریم آغاز کند«.
اکنون ســوال این  است که باوجود تحریم ها 
آینده اقتصاد کشــور به چه سمت  و ســویی 
خواهد  رفت و آیا دولت تا سال آینده قادر به 

رفع تحریم ها خواهد  بود؟
یک کارشــناس حــوزه اقتصــاد می گوید: 
متاسفانه در کشور ما یک دیپلماسی اقتصادی 
رقــم خورده  اســت، اما به طور اساســی ما 
نمی توانیم در کشــور های دنیا، اقتصاد را از 
سیاست جدا بدانیم؛ یعنی معمولا تصمیمات 
سیاسی دولت ها بر رفتار های اقتصادی آنان 
تاثیر می گذارد که تاثیر آن بر عملکرد بخش 

خصوصی کمتر است.

محســن خنــدان دل در گفتگو بــا »صبح 
امروز« می افزاید: در کشــور ما به واســطه 
وجــود یک بیماری به نــام » اقتصاد دولتی 
»، تمام تصمیمات اقتصادی تابعی از شرایط 
می باشد  و سیاسی  دیپلماســی  دستگاه های 
که صدمات آن نه تنهــا متوجه بخش تولید 
شــده ، بلکه آحاد جامعه را نیز در بر گرفته  و 
مشــکلات اقتصادی فراوانــی را برای تمام 

اقشار به وجود آورد ه است.
دفاع پایانی دولت ها از عملکرد خود

وی در  خصــوص صحبــت اخیــر واعظی 
مبنی بر تلاش برای رفع تحریم ها تا پایان 
دولت یازدهم ابراز می کند: تمام دولت ها در 
اواخر کار خود بــرای دفاع از عملکرد خود، 
صحبت هایی می کنند تا مناسب بودن رفتار 
خود و جبران اشــتباهات دولت های قبل را 
نشــان دهند، اما واضح اســت که وضعیت 
بیان گــر این موضوع نیســت؛ زیرا وقتی به 
حوزه جوامع  اقتصادی کشور نگاه می کنیم، 

می بینیم که همه به شــدت آسیب دیده اند و 
این به واســطه تصمیمات نابخردانه، اشتباه 
و تحت تاثیر دســتگاه های دیپلماسی ما به 

وجود آمده.
عدم وجود استراتژی میان مدت و 

بلند مدت در کشور
این کارشناس اقتصادی با بیان این جمله که 
»ما در کشور استراتژی میان مدت و بلند مدت 
نداریم« تصریــح می کند: ما همواره دنباله رو 
رفتارهــای دیگران بوده ایــم و تمام انرژی 
خــود را صرف پاســخگویی بــه تصمیمات 
دستگاه های دیپلماسی سایر کشور ها کردیم، 
اما شــاید در  پس صحبت های آقای واعظی 
بحثی از میانجی گری هایی باشــد که تبعات 
مثبتــی را برای اقتصــاد و تولید ما به همراه 

دارد.
وی بــا دعوت تصمیم گیرنــدگان به رعایت 
اصول عقلانی تصریح می کند: متاسفانه کشور 
ما از فرمول های جامــع و برنامه ریزی های 
میان مدت و حتی بلند مدت بی بهره اســت، 
این اتفاق نه تنها در ســایر کشور ها بلکه در 
یک واحد تولیــدی بخش خصوصی نیز رخ  
نمی دهد و مدیران ادامه دهنده استراتژی های 
میان مدت و بلند مدت مجموعه خود هستند. 
این در حالیســت کــه در ایران به واســطه 
اقتصاد سیاســی حاکم، متاسفانه دولت ها به 
جای اینکه بیشــترین انرژی خود  را صرف 
ادامه یک مسیر کنند، صرف صدمات ناشی 
از اظهار نظر هــا و عملکــرد مخالفــان خود 

می کنند.
عدم اظهارنظر اقتصادی دولت؛ بزرگترین 

کمک به مردم
»بزرگ ترین  بیان اینکه  با  خندان دل  محسن 
کمــک دولت بــه مــردم عــدم اظهار نظر 
اقتصادی اســت« تاکید می کند: در ســایه 
از تصمیمات و اظهار نظرات اشــتباه،  برخی 
تمام سیســتم اقتصادی ما به یک باره به هم 

می ریزد، سوابق نیز نشــان می دهد که بنده 
یــک روز بعــد  از اعلام ارز 4 هــزار و 200 
تومانی بــه عنوان یک منتقــد جدی اعلام 
کردم که این کار از اقداماتی است که تبعات 
آن ظرف شــش ماه تا یکسال آینده نمایان 
می شــود. امروز نیز فاجعه ای به وجود آمده 
که تحت تاثیر آن فســاد، رانت و مسیر های 
یک طرفه بسیاری برای برخی افراد به وجود 

آمده است.
وی در ادامه اظهارات خود بیان می کند: امروز 
نیز بر  اثر یک تصمیم نابخردانه و یک اعلام 
نادرست در حوزه صندوق های سرمایه گذاری 
بورس و ســهام عدالت، فاجعــه ای بزرگ در 
خصوص سرمایه جمعیت چند میلیون نفری 
از هموطنان رخ  داده  است. همچنین به دنبال 
اظهار نظر هایی که در حوزه  بهداشت، درمان 
و آموزش  پزشــکی برای مقابلــه با بیماری 
کرونا صورت می گیرد، خســارت های جبران 
ناپذیــری برصنعت گردشــگری و خدمات 

فنی مهندسی وارد شده .
عدم کمک دولت در حوزه مسائل پولی 

و ارزی
این فعــال اقتصــادی با بیان این ســخن 
که »هیــچ کمکی  در حــوزه تصمیم گیری 
در مســائل پولی و ارزی توســط دولت ارائه 
نشده است« می گوید: دو سال است که دولت 
تصمیم  دارد سیســتم متلاطم پولی و ارزی 
کشــور را اصلاح کند، امــا قیمت ارز در این 
ســال ها  از 11 هزار تومان بــه بیش از 23 
هزار تومان رســیده  است، با این وجود باز هم 
شــعار می دهد که می خواهــد ارز را کنترل 
کنــد و اعلام می کند که ایــن بازار غیر قابل 
اعتماد اســت و از مردم می خواهد تا به سراغ 

آن نروند.
تبعات کاهش ارزش پول ملی

وی بــا بیان اینکــه » کاهــش ارزش پول 
ملــی مانند یک بلا به جــان اقتصاد جامعه  

افتاده اســت« اظهار می کند: بــا نگاهی به 
تمــام حوزه ها در میابیم کــه کاهش ارزش 
پول ملی و بی ثباتــی در حوزه فعالیت های 
معدنی،  کشــاورزی،  تولیــدی،  اقتصادی، 
خدماتی و مهندس و...دامن گیر آحاد جامعه 
شــده  و تمام این ها به واســطه تصمیمات 
نادرست اقتصادی است و تا زمانی که دولت 
بخــش خصوصی را محرم خــود نداند و از 
نظرات آنان به شــکل درست بهره  نبرد به 
طور قطعی شــرایط بد تر از این خواهد شد 
که تبعات نا خوشایندی را برای ما به دنبال 

خواهد  داشت.
 خندان دل بیان می کند: امروز فشار بر اقتصاد 
مردمی بســیار دامن گیر شــده  است و عدم 
تصمیم گیری مناسب باعث شده تا یک  شبه 
قیمت تمام اجنــاس بین هفتاد تا صد در صد 
افزایش قیمت داشته  باشــد که فشار آن بر  
روی انسان های شریف و زحمت کشی است 
کــه قربانی رفتار های نادرســت و غیر  علمی 

می شوند.

تمام دولت ها در 
اواخر کار خود برای 
دفاع از عملکردشان، 
صحبت هایی می کنند 
تا مناسب بودن رفتار 
خود و جبران اشتباهات 
دولت های قبل را نشان 
دهند، اما واضح است که 
چنین وضعیتی بیان گر این 
موضوع نیست

دو سال است که دولت 
تصمیم  دارد سیستم متلاطم 
پولی و ارزی کشور را اصلاح 
کند، اما قیمت ارز در این 
سال ها از ۱۱ هزار تومان به 
بیش از 23 هزار تومان رسیده  
است، با این وجود باز  هم شعار 
می دهد که می خواهد ارز را 
کنترل کند و اعلام کرده که 
این بازار غیر قابل اعتماد بوده 
و از مردم می خواهد تا به 
سراغ آن نروند
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طرح مجلس برای انسداد کلیه شبکه های اجتماعی خارجی، اعلام وصول شد

خداحافظ خارجی ها
سرویس اجتماعی/ بعد از اعلام وصول طرح ساماندهی پیام رسان های 
اجتماعی که با امضای ۹5 نفر از نمایندگان همراه بود، طوفانی از گمانه زنی ها 
در فضای مجازی براه افتاد از انتقادهای تند برخی از کاربران، کارشناسان و 
حتی خود نمایندگان مجلس گرفته تا دفاع برخی از نمایندگان از طرح انسداد 
پیام رسان های خارجی. طرحی که به گفته اردشیر مطهری، اولویت کشور 
نیست. نماینده مردم شهرستان های گرمســار و آرادان در مجلس شورای 
اســلامی در توییتی در مورد انسداد پیام رسان های خارجی نوشت: »من با 
طرح انسداد کلیه پیام رسان های خارجی مخالفم. این طرح ها اولویت کشور 
نیست . معیشت بد فعلی را بدتر هم می کند. اولویت مجلس انقلابی بهبود 

اوضاع معیشتی و دوری از حاشیه است.«
اما ارائه دهندگان این طرح که قویا از آن دفاع می کنند در پاسخ به انتقادات 
آن را هجمه های فرصت طلبان از موقعیت موجود می دانند. نصرالله پژمانفر 
در همین رابطه گفته اســت: » طبیعی است وقتی جلوی منافع یک سری از 
جریان های فســاد را می گیریم آنها در مقابل این موضوع بایستند، آنها با 
ادبیاتی در مقابل طرح انسداد پیام رسان های خارجی ایستادگی می کنند که 
مردم را نگران کنند و می گویند مجلســی ها می خواهند برای مردم ایجاد 
محدویت کنند.« همچنین محمدصالح جوکار رئیس کمیسیون امور داخلی 
کشور و شوراها در مجلس تاکید کرد که طرح انسداد پیام رسان های خارجی 
راستای اولویت های اقتصادی ارزیابی می شود، هر جایی که بشود جلوی از 

بین رفتن منافع مردم و کشور گرفته شود، مجلس ورود می کند.
اما بد نیســت ببینیم این طرح که گفته می شــود قصــد دارد کنترل تمام 
شبکه های اجتماعی را در دست بگیرد، دقیقا به دنبال چیست و چگونه قصد 

این کار را دارد.
متن این طرح به شرح زیر است:

»مقدمه ) دلایل توجیهی(:
شبکه های اجتماعی نقش موثری در تثبیت هویت ملی و فرهنگی هر جامعه 
داشــته و امروزه پیام رسان های اجتماعی به عنوان مرجع اثر گذار تعاملات 
روز مره در حوزه های گوناگون فرهنگی، اقتصادی و سیاسی و غیره شناخته 
شده و سهم فراوانی در شکل گیری مناسبات مختلف در جامعه دارد. بر این 
مبنا نمی توان نسبت به ابعاد، آثار  و آسیب های آن بی تفاوت بود. لذا سامان 
دهی از مرحله شکل دهی تا نظارت بر روند فعالیت ها و ایجاد ضمانت اجراها 
نیاز به ساز و کار قانونی داشته که البته نباید فارغ از نگاههای حمایتی نسبت 
به ظرفیت های داخلی در عرصه ی تبادل  اطلاعات باشد. ساز و کار قانونی 
حمایت از پیام رسان های اجتماعی با هدف اعتماد سازی و صیانت از حقوق 
شهروندی، حریم خصوصی، فرهنگ عمومی و امنیت ملی باشد. بر همین 
اساس طرح ساماندهی پیام رسان های اجتماعی به شرح زیر تقدیم می گردد.

موضوع طرح
تعریف اصطلاحات

ماده 1- اصطلاحات به کار گرفته در این قانون به شرح زیر تعریف می شوند:
الف: پیام رســان اجتماعی: ســامانه های کاربر محور فراهم کننده بســتر 
تعاملات، جمع آوری، نمایش، پردازش و انتشــار اطلاعات اجتماعی برای 
برقــراری ارتباطات فردی و گروهی و خدمات بر خــط مانند ارائه خدمات 
پرداخت از طریق تبادل انواع محتواهای چند رســانه ای و حامل های داده 

است.
ب: پیام رسان داخلی: پیام رسانی که بیش از 50 درصد سهام آن متعلق به 
شخص ایرانی بوده و میزبانی آن صرفا در داخل کشور انجام شده و فعالیت 

آن در چارچوب قوانین و مقررات جمهوری اسلامی ایران است.
ج: صیانــت از داده: محافظت از اطلاعات کاربــران و جلوگیری از هرگونه 
افشا، بهره برداری و دسترســی غیرمجاز به اطلاعات مربوط به کاربران و 
محتوای آثار دیداری، شــنیداری، نوشتاری یا ترکیبی از آن ها در پیام رسان 

های اجتماعی و داده های ایجاد یا افزوده شده در اثر فعالیت ها و تعاملات 
کاربران آن در پیام رسان های اجتماعی.

د: هیات ساماندهی و نظارت: هیات ساماندهی، نظارت و تایید فعالیت، محتوا، 
عملکرد و تشخیص تخلف و اعلام جرم پیام رسان های موضوع این قانون.

فصل اول: شرایط متقاضی و تایید فعالیت
ماده2- عرضه و ارائه خدمات پیام رســان های اجتماعی داخلی و خارجی 
در کشــور مستلزم ثبت در پنجره واحد و رعایت قوانین کشور است. فعالیت 
پیام رسان های خارجی و داخلی اثر گذار مشروط به تایید هیات نظارت خواهد 
بود در غیر این صورت فعالیت آنها در کشور غیر قانونی است. وزارت ارتباطات 
و فناوری اطلاعات موظف اســت نسبت به مسدود سازی دسترسی به آنها 

اقدام کند. تعیین مصادیق اثر گذاری این پیام رسانها با هیات نظارت است.
ماده 3- هیات نظارت با هدف اعمال حاکمیت جمهوری اســلامی ایران با 

ترکیب زیر تشکیل می شود:
هیات نظارت با هدف اعمال حاکمیت جمهوری اســلامی ایران با ترکیب 

زیر تشکیل می شود:
1- رئیس مرکز ملی فضای مجازی ) به عنوان رئیس هیات (

2- معاون ذیربط یا تام الاختیار وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات
3- معاون ذیربط یا تام الاختیار وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی

4- معاون ذیربط یا تام الاختیار وزارت اطلاعات
5- معاون ذیربط یا تام الاختیار دادستانی کل کشور

۶- یک نماینده از کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی
۷- صدا و سیمای جمهوری اسلامی ایران

8- سپاه پاسداران انقلاب اسلامی
۹- سازمان تبلیغات اسلامی

10- نیروی انتظامی جمهوری اسلامی
11- سازمان پدافند غیر عامل

12- یک نماینده از مدیران پیام رسان های داخلی
13- نماینده حوزه علمیه

ماده 4 – هیات ساماندهی و نظارت موظف به نظارت بر پیام رسان های داخلی 
و خارجــی و تصمیم گیری درباره ی ادامه فعالیت آنها بر اســاس مصوبات 
شورای عالی فضای مجازی است و ضمن رسیدگی به تخلفات، در صورت 

وقوع جرم، موارد را به قوه قضاییه جهت اقدام مقتضی ارجاع خواهد داد.
ماده 5- دبیرخانه هیات نظارت در محل مرکز ملی مســتقر خواهد شــد و 
مسئولیت برگزاری جلســات، ابلاغ و پیگیری مصوبات و نظارت بر حسن 

اجرای آن را بر عهده خواهد داشت.
ماده ۶ – هیات نظارت موظف است پیام رسان اثرگذار را بر اساس معیارهایی 
از قبیل زیر تعیین کنند: تعداد کاربران ثبت نامی، تعداد کاربران فعال ماهیانه، 
هفتگــی، روزانه، میزان رشــد عضویت کاربران در پیام رســان پراکندگی 

کشوری، نوع خدمت و حجم ترافیک ایجاد شده.
ماده ۷ – هیات نظارت موظف اســت جهت بررســی صلاحیت متقاضی از 
مراجع ذی صلاح اســتعلام نماید. مراجع مذکور موظفند حداکثر تا یک ماه 
نظــر خود را به هیات نظارت اعلام نماینــد. در مواردی که مرجع ذی ربط 

نیازمند بررسی بیشتر است. زمان تا سه ماه قابل تمدید است.
ماده 8- تصمیمات هیات نظارت قطعی است. این امر مانع اقامه دعوای افراد 

ذی نفع در مراجع ذی صلاح قضایی نخواهد بود.
ماده ۹ – تمام پیام رسان های داخلی و خارجی فعال موظفند حداکثر تا دو ماه 

پس از تصویب این قانون شرایط خود را با آن تطبیق دهند.
ماده 10- تایید فعالیت پیام رسان های خارجی صرفا بعد از راه اندازی کامل 
شبکه ملی اطلاعات و تایید شورای عالی فضای مجازی مبنی بر راه اندازی 

آن می باشد.

مــاده 11 – شــرایط متقاضیان ایجاد و فعالیت پیام رســان های اثرگذار به 
تصویب هیات نظارت رسیده و برای تطبیق با سیاست های مصوب شورای 

عالی فضای مجازی به مرکز ملی ارسال می شود.
فصل دوم: صیانت از حریم داده ها

ماده 12 – مرزبانی دیجیتال و دفاع ســایبری از کشور و جلوگیری از بهره 
برداری غیر مجاز از داده های مجازی در درگاه های ورود و خروج پهنای باند 
کشــور، با محوریت ستاد کل نیروهای مسلح، توسط مراجع ذی ربط انجام 
خواهد شــد. حدود و ثغور وظایف با پیشــنهاد ستاد کل نیروهای مسلح به 

تصویب فرماندهی معظم کل قوا خواهد رسید.
ماده 13- مدیران پیامرسان های اجتماعی و ارائه دهندگان خدمات دسترسی 
و میزبانی، مکلف به صیانت از داده های خصوصی اشــخاص اعم از حقیقی 

و حقوقی هستند. این موضوع رافع مسئولیت قانونی سایر اشخاص نیست.
مــاده 14- اســتفاده نهادها و موسســات دولتی و عمومی غیــر دولتی از 
پیام رسان های اجتماعی خارجی برای مکاتبات و ارائه خدمات اداری و اطلاع 

رسانی و تبلیغات داخل کشور ممنوع است.
ماده 15- هرگونه درج و انتشــار اسناد و داده های دارای طبقه بندی در پیام 

رسان های داخلی و خارجی ممنوع است.
تبصره : نحوه تعیین و تشــخیص محرمانگی داده ها حداکثر سه ماه پس از 
تصویب این قانون، توسط وزارت اطلاعات و با همکاری ستاد کل نیروهای 

مسلح تهیه و تنظیم شود.
فصل سوم حمایت ها

ماده 1۶: بهره برداری از دانش فنی سامانه های خارجی برای ایجاد و توسعه 
توانمندی ها و خدمات پیام رسان داخلی در صورتی امکان پذیر است که به 
تشخیص هیات نظارت با اعمال حاکمیت جمهوری اسلامی ایران و امنیت 

ملی منافات نداشته باشد.
ماده 1۷- نسبتی از درآمد حاصل از فروش پهنای باند و ترافیک ایجاد شده 
توســط پیام رسان های داخلی که توسط ارائه کنندگان خدمات دسترسی به 
کاربران نهایی به فروش می رسد. باید به پیام رسان ایجاد کننده این ترافیک 
پرداخت گردد. میزان این نســبت و نحوه پرداخت این درآمد بر اساس ایین 
نامه ای خواهد بود که سه ماه پس از تصویب این قانون، به پیشنهاد وزارت 
ارتباطات و فناوری اطلاعات با همکاری وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی 

تهیه شده و به تایید هیات نظارت خواهد رسید.
تبصره: بخشــی از وجوهی که پیام رسان ها از محل فوق دریافت می کنند 

باید طبق آیین نامه اجرایی مذکور به تولید کنندگان محتوا پرداخت شود.
ماده 18 – صندوق حمایت از محتوا و پیام رسان های داخلی فضای مجازی 
با هدف تامین اعتبار مدیریت تبعات فرهنگی توسعه زیر ساخت های فضای 
مجازی و تقویت محتوای فاخر ایرانی اســلامی ذیل هیات نظارت تشکیل 

می گردد.
تبصره: هیات ســاماندهی و نظارت موظف است ضمن انتشار عمومی آیین 
نامــه حمایت، هرگونه حمایت از پیام رســان ها را همراه با مصادیق و نوع 

حمایت ها، همچنین دلایل مربوط به آن به اطلاع عمومی برساند.
ماده 1۹ – وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات مکلف اســت در آمد حاصل 
از فروش ترافیک و پهنای بانــد، بابت مصرف پهنای باند بین الملل و پیام 
رســان های اجتماعی خارجی را دو برابر تعرفه عادی اینترنت محاسبه و ۹0 
درصد مابه التفاوت آن نســبت به تعرفه عــادی اینترنت در قالب صندوق 
حمایت از محتوا و پیام رســان اجتماعی داخلی تحت نظارت هیات نظارت 

واریز کنند.
ماده 20- وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات مکلف اســت ترتیبی اتخاذ 
نماید تا پهنای قابل استفاده بهره برداران از پیام رسان های داخلی حداقل دو 

برابر پهنای باند قابل استفاده از پیام رسان های خارجی باشد.

ماده 21- بانک مرکزی موظف است امکان پرداخت بر خط را برای کسب و 
کارهای مبتنی بر پیام رسان های اجتماعی داخلی اثرگذار فراهم و ضوابط و 
شرایط مربوطه را ظرف مدت دو ماه با هماهنگی هیات ساماندهی و نظارت 

تدوین و ابلاغ نماید.
تبصره: هر گونه ارائه خدمات پولی و بانکی به کسب و کارهای فعال در پیام 

رسان های اجتماعی خارجی ممنوع است.
ماده 22- بانک مرکزی موظف است جهت سهولت گردش مالی، کاربردی 
شدن و کمک به چرخه اقتصادی پیام رسان های داخلی اثر گذار، مجوز ارائه 
خدماتی از قبیل پرداخت الکترونیکی )psp(و ابزارهای پرداخت نوین از قبیل 

ایجاد کیف پول الکترونیکی را به پیام رسان های داخلی اعطا نماید.
ماده 23- اســتفاده و عرضه » رمز ارز« توســط پیام رسان های خارجی در 
داخل کشور ممنوع بوده و در پیام رسان های داخلی مستلزم دریافت مجوز از 
سوی بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران بر اساس سیاست های شورای 
عالــی پول و اعتبار می باشــد و وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات مکلف 
اســت پس از تصویب در کارگروه تعییــن مصادیق محتوای مجرمانه، فورا 
نسبت به مسدود سازی امکان » رمز ارز« توسط سامانه ها و پیام رسان های 

خارجی اقدام نماید.
ماده 24- صدور مجوز واردات و فعال سازی تلفن همراه با تشخیص هیات 

نظارت منوط به پیش نصب پیام رسان های موثر داخلی است.
ماده 25- صدا و سیما و رسانه های دولتی و عمومی مکلفند امکان تبلیغات 
پیام رسان های داخلی را به طور عادلانه و غیرانحصاری فراهم کنند. ایجاد 
هر گونه انحصار در صداو سیما و رسانه های دولتی در خصوص پیام رسان 
های داخلی ممنوع اســت. استفاده از پیام رسان های خارجی برای ارتباط با 

مخاطبان و همچنین معرفی آن ها ممنون است.
ماده 2۶- هیات ساماندهی و نظارت موظف است از هر شکل و نوع انحصار 

پیام رسان داخلی و خارجی در کشور جلوگیری نماید.
فصل چهارم: مجازات ها

ماده 2۷- اشخاصی که اقدام به ایجاد و راه اندازی پیام رسان های اجتماعی 
بــدون مجوز ثبت نموده و با نقض مسدودســازی ارائه خدمات نمایند و یا 
موجبات نقض غیرقانونی تدابیر مسدودسازی را هم نمایند، به شش ماه تا دو 

سال حبس محکوم می شوند.
ماده 28-در صورت تخلف از اجرای ماده 1۷، مســوول مربوطه برای مرتبه 
اول به ســه ماه تا شش ماه انفصال از خدمت و در صورت ارتکاب در مرتبه 
دون به شــش ماه تا یکســال و در صورت تکرار به انفصال دائم از خدمت 

دولتی محکوم می گردد.
ماده 2۹-فعلی نئثر در پیام رسان های اجتماعی خارجی و داخلی مانند ایجاد 
کانال و گروه ها بدون مجوز ممنوع اســت.ایجاد یــا اداره کانال ها و گرو 
هایی که با نقض غیرقانونی تدابیر مسدودسازی صورت می گیرد مستوجب 

محکومیت حبس یا جزای نقدی درجه 8 خواهد بود.
تبصره: شــرایط فعالیت موثر مطابق آیین نامه ای اســت که توسط وزارت 

فرهنگ و ارشاد اسلامی تدوین می گردد.
ماده 30- در صورت تخلف دســتگاه هــای مربوطه و فراهم کردن امکان 
دسترسی به پیام رسان های خارجی مرتکبین حسب مورد به مجازات های 
پیش بینی شده در مواد ۷4۹ و ۷51 فصل جرایم رایانه ای از کتاب تعزیرات 

قانون مجازات اسلامی محکوم خواهند شد.
ماده 31- اشخاصی که اقدام به فعالیت و مبادلات مالی و ارائه خدمات پولی 
و مالی در پیام رســان های اجتماعی خارجی مجاز و غیرمجاز نمایند علاوه 
بر ضبط اموال مبادله شده به جزای نقدی معادل سه تا پنج برابر وجه مبادله 

شده و مجازات تعزیری درجه 8 محکوم می شوند.
ماده 32- در صورت افشا و سوءاستفاده از اطلاعات کاربران و فراهم سازی 

امکان این اقدامات در غیر موارد قانونی به مجازات تعزیری درجه 3 محکوم 
می شود.

ماده 33- در صورت هتک حرمت و حیثیت اشــخاص در پیام رسان های 
اجتماعی، مرتکب یا مرتکبین به حداکثر مجازات مندرج در مواد ۷۷4 تا ۷4۶ 

فصل جرایم رایانه ای قانون مجازات اسلامی محکوم می شوند.
آیا ایجاد محدودیت سبب اقبال مردم از پیام رسان های 

داخلی می شود؟
همانطور که در بندهای طرح مشــاهده می شــود هر گونه فعالیت در بستر 
اینترنت بر پایه شبکه های اجتماعی طبق تعریف مفاد بالا تمام شبکه های 
مجازی پرمخاطب مورد استفاده را دربر می گیرد. و با توجه به هویت کاملا 
خصوصی این شبکه ها که یکی از دلایل پرمخاطب بودنشان نیز هست بعید 
اســت هیچ کدام از آن ها زیر بار مفــاد این طرح بروند. و این موضوع یعنی 
فیلتیرینگ تمام پیام رسان های خارجی به اضافه تز دور خارج کردن و نظارت 
بیشــتر بر فعالیت فیلترشکن ها و کسانی که در این شبکه ها مشغول به کار 
هستند. خارج از بحث دسترسی آزاد به اینترنت در وضعیت اقتصادی موجود 
بســیاری از هموطنان از طریق همین شــبکه ها به کسب و کار مشغولند و 
این یعنی از بین رفتن تعداد قابل توجهی کســب و کار، که البته پزمانفر در 
ادعایی قابل تامل در این رابطه گفته اســت، » با این طرح می توان اشتغال 
فراوان ایجاد کرد، مطمئن هســتم که با این طرح مــی توانیم در ماه اول 
اجرا یک میلیون شاغل به جمعیت شاغلین  کشور اضافه خواهد شد.« البته 
نماینده مردم مشــهد به همینجا بسنده نکرده و در ادامه با انتقاد از کیفیت 
اینترنت موجود تاکید داشته که، » در این طرح دنبال هیچ محدودیتی برای 
مردم نیســتیم بلکه به دنبال این هســتیم در عین اینکه مردم آزادانه و با 
احساس امنیت از خدمات مختلف بهره برداری دارند بتوانیم اقتصاد، امنیت 
و کیفتیت اینترنت را تامین کنیم، در حال حاضر دانلود کردن فیلم، عکس و 
هر محتوایی زمان بر است گاهی مردم نمی توانند ارتباط برقرار کنند، کیفیت 

حال حاضر اینترنت کشور آن چیزی نیست که حق مردم باشد.« 
البته ســال گذشته در مدت زمان کوتاهی بنا به اقتضا با فیلترینگ گسترده 
پیام رسان های داخلی مواجه بودیم. که در همان زمان برای استفاده هموطنان 
و گسترش شبکه های اجتماعی داخلی تبلیعات گسترده به همراه تسهیلات 
هم برای خدمات دهنده و خدمات گیرنده ارائه شد که البته خروجیش کاملا 
قابل تحلیل است. میزان میل به استفاده مخاطبین از فیلترشکن ها در مقابل 

اقبال به شبکه های داخلی.
کدام نمایندگان موافق محدودسازی شبکه های اجتماعی، در توییتر فعالیت 

دارند؟
البته این موضوع یک نکته حائز اهمیت و حل نشــده دیگر هم دارد که هر 
زمان صحبت از فیلترینگ می شــود بر سر زبان ها می افتد. آن هم استفاده 

گسترده موافقین فیلترینگ از بسترهای فیلتر شده است. 
اعتماد آنلاین در هین رابطه نوشــت:40 نماینده مجلس یازدهم در طرحی 
می خواهند برخی شــبکه های اجتماعی خارجی را ببندند و برای استفاده از 
فیلترشکن مجازات بگذارند اما نکته قابل تامل اینجاست که 28 نفر از این 
نمایندگان در توییتر حساب و فعالیت دارند. توییتر سال هاست در ایران فیلتر 

است و برای استفاده از آن باید فیلترشکن داشته باشید.
طرح اینفوگرافی

البته این آمار فقط مربوط به توییتر می شود که راحت تر قابل استخراج است. 
در واقع باید دید چند درصد از این نمایندگان در دیگر شــبکه های اجتماعی 
خارجی همچون تلگرام و اینســتاگرام فعالیت دارنــد و چه میزان در دوران 

تبلیغات انتخابات از این بسترها سود برده اند.
در نهایــت باید دید این طرح حالا بعد از اعلام وصول در صحن علنی رای 

خواهد آورد یا نه؟

جناب آقای حاج محمد حسن ساقی  
 با کمال تأسف و تأثر درگذشت مادرگرامیتان را 

تسلیت عرض نموده از درگاه ایزد منان برای آن 

عزیز از دست رفته رحمت واسعه و برای جنابعالی و 

بازماندگان صبر و شکیبایی مسئلت می نمایم.

کانون کارآفرینان خراسان رضوی

5۱۱/۱اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  
فاقد ســند رسمی . برابر رای شماره13۹۹۶030۶021000145  هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مســتقر در واحد ثبتی ملک بردسکن تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی خانم الهام غلامی فرزند نور محمد به شماره شناسنامه21103۷5۷52 صادره 
از گرگان درششــدانگ یکباب ساختمان به مساحت222/3۶ متر مربع قسمتی ازپلاک 3۶15 فرعی از4 
اصلی واقع درخراسان رضوی بخش 4  حوزه ثبت ملک بردسکن خریداری از مالک رسمی از ورثه علی 
اصغر طبســی خلیل آباد محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. 
بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر 

خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول: 13۹۹/5/21 .  تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/۶/5
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

5۱۱/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک فریمان 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
آگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای 
فاقد ســند رسمی برابر رای شــماره13۹۹۶030۶02200023۶  هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ملک فریمان تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای حســین خوشــه بست فرزند اکبر بشــماره شناسنامه 431۹ صادره از 
فریمان دریک قطعه زمین مزروعی به مســاحت 5848۷/5 متر مربع  پلاک  فرعی از 231 اصلی واقع 
در بخش 13 خریداری از محل مالکیت  رسمی متقاضی محرز گردیده است .لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشــته باشــند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را 
به این اداره تسلیم وپس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خودرا 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی اســت در صورت انقضــای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 
طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد .تاریخ انتشــار نوبت اول :13۹۹/5/22.تاریخ انتشار نوبت 

دوم : 13۹۹/۶/5 
محمدرضا رجایی مقدم – رئیس ثبت اسناد واملاک فریمان

5۱۱/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک فریمان 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
آگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی برابر رای شماره13۹۹۶030۶02200023۷ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ملک فریمان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای حســین خوشه بست فرزند اکبر بشماره شناسنامه431۹ 
صــادره از فریمان دریک قطعه زمین مزروعی به مســاحت 8388 متر مربع  پلاک  فرعی از 231 
اصلی واقع در بخش 13 از محل مالکیت  رسمی متقاضی محرز گردیده است .لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم وپس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، 
دادخواست خودرا به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 
وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد .تاریخ انتشار نوبت اول :13۹۹/5/22.

تاریخ انتشار نوبت دوم : 13۹۹/۶/5 
محمدرضا رجایی مقدم – رئیس ثبت اسناد واملاک فریمان

5۱۱/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک فریمان 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
آگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی برابر رای شماره13۹۹۶030۶022000238  هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ملک فریمان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای حســین خوشه بست فرزند اکبر بشماره شناسنامه431۹ 
صادره از فریمان دریک قطعه زمین مزروعی به مســاحت 1۹143 متر مربع  پلاک  فرعی از 231 
اصلی واقع در بخش 13 از محل مالکیت رســمی متقاضی محرز گردیده است .لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم وپس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، 
دادخواست خودرا به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 
وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد .تاریخ انتشار نوبت اول :13۹۹/5/22.

تاریخ انتشار نوبت دوم : 13۹۹/۶/5 
محمدرضا رجایی مقدم – رئیس ثبت اسناد واملاک فریمان

فقدان مادر  گرامیتان  ما را نیز اندوهگین ســاخت. 
غفران و رحمت الهی برای آن عزیز از دســت رفته 
و ســلامتی و طول عمر با عزت برای جناب عالی از 

پروردگار متعال خواهانیم.

علی اکبر سبزیان

جناب آقای حاج محمد حسن ساقی  
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ماسک هایی با طرح آثار معروف هنری
یک فروشگاه آنلاین در آمریکا ماسک هایی 
با طرح آثار هنری کلاسیک یا معاصر را برای 

علاقمندان دنیای هنر به فروش گذاشت.
به گزارش روزنامه»صبــح امروز« و به نقل 
از ایرنا، اولین مــوارد ابتلا به ویروس کرونا 
موسوم به کووید-1۹، اواسط ماه دسامبر )24 
آذر ۹8( از شــهر ووهان کشور چین گزارش 

شــد. طولی نکشــید که این ویروس مسری و مرگبار در بیشــتر کشورهای جهان شایع شد 
و زندگی روزمره شــهروندان را مختل کرد. شــهرها در قرنطینه فرو رفتند و بیشتر مشاغل 
کارکنانشــان را به دورکاری تشــویق کردند. ســینماها، مراکز فرهنگی-هنری و مسابقات 

ورزشی تعطیل شدند و دیگر خبری از دید و بازدید و تجمع نبود.
با وجود تحقیقات و مطالعات گسترده شست وشوی مکرر دست ها، ضدعفونی کردن سطوح و 
اســتفاده از ماسک از جمله موثرترین راهکارهایی بودند که از سوی سازمان بهداشت جهانی 
برای پیشــگیری از ابتلا و قطع زنجیره شیوع این بیماری پیشنهاد شد. اگرچه کارشناسان در 
ابتدا اســتفاده از ماســک را تنها به کادر درمان و ناقلان کرونا توصیه می کردند اما به مرور 
زمان با توجه به دوره نهفتگی طولانی مدت این بیماری و کشــف نقش قطرات تنفســی در 
انتقال آن، همه افراد به زدن ماســک ملزم شــدند. به این ترتیب، ماسک و اسپری های ضد 
عفونی کننده رفته رفته به جزئی از زندگی همه ما تبدیل شدند. شرکت ها و طراحان مد برای 
تشویق افراد به اســتفاده از ماسک، دست به نوآوری زده و نمونه هایی در اندازه و طرح های 
مختلــف تولید کردند. دنیای هنر نیز از این قافله عقب نمانده و ماســک هایی با طرح های 

متنوع برگرفته از نقاشی های کلاسیک و معاصر تولید کرده است.
 Fine Art( هزاران مدل از این نوع ماســک ها در فروشــگاه آنلاین هنرهای زیبای آمریکا

America( به فروش گذاشته شد.
هنرمندان می توانند با بارگذاری عکس از آثار خود در این طرح شرکت کنند. همچنین افرادی 
که در دوره قرنطینه اثری هنر خلق کرده اند نیز می توانند تصویری از آن را بارگذاری کرده و 

ماسک سفارشی خود را طراحی کنند.

 صندوق اعتباری هنر خبرنگاران را 
بیمه کرونا می کند

مدیرعامل صندوق اعتبــاری هنر از 4 هزار 
خبرنگار عضو صندوق اعتباری هنر که تحت 

پوشش بیمه کرونا قرار می گیرند، خبر داد.
به گزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل از 
صندوق اعتباری هنر، سیدحســین سیدزاده، 
مدیرعامــل صنــدوق اعتباری هنــر درباره 
صدماتی که شــیوع بیماری کرونا به اهالی 
فرهنگ و هنر وارد کرده اســت، اظهار کرد: 

با شیوع ویروس کرونا در کشور بسیاری از مشاغل از جمله حوزه فرهنگ و هنر دچار آسیب 
های جبران ناپذیر شــد. صندوق از روزهای نخست شیوع این بیماری با تدوین سیاست های 

حمایتی تلاش کرد تا اندکی از صدمات وارده به این حوزه را جبران شود.
وی افــزود: بــا توجه به اینکه کرونا ســلامت خبرنگاران را به دلیل حضــور در تجمعات و 
نشســت های خبری به خطر می اندازد برای آسودگی خاطر آن ها تصمیم گرفتیم بیمه کرونا 

ویژه خبرنگارانعضو صندوق اعتباری هنر را اجرایی کنیم.
ســیدزاده تصریح کرد: مدت زمان این طرح یک ســاله است و پرداخت هزینه  درمانی ناشی 
از ابتلا به ویروس کرونا تا ســقف 20 میلیون ریال را تحت پوشش قرار می دهد. در صورت 
فوت بیمه شــده در اثر کرونا، پرداخت سرمایه فوت به بازماندگان تا سقف 200 میلیون ریال 

پیش بینی شده است.
مدیرعامل صندوق اعتباری هنر در پایان عنوان کرد: خبرنگارانی که تاکنون نســبت به ثبت 
نام عضویت در صندوق اعتباری هنر اقدام نکرده اند می توانند ظرف یک هفته آینده با تکمیل 
فرآیند عضویت از طریق وب ســایت صندوق به  نشــانی www.honarcredit.ir از مزایای 

این بیمه برخوردار شوند.

کارتون هایی که به جنگ کرونا رفتند
مســابقه بین المللــی کارتون »مــا کرونا را 
شکست می دهیم« که به تازگی برگزیدگانش 
را شناخت، با 2200 اثر راه یافته به سایت و 
388 اثر برای نمایشگاه و کتاب به کتار خود 
پایان داد. توصیه به نکات بهداشتی، رعایت 
فاصله اجتماعی و ماندن در خانه از مهمترین 
آثار کاریکاتوریست  موضوعاتی است که در 

های 88 کشور دنیا مورد توجه قرار گرفت.
به گزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل از ایســنا، مسابقه بین المللی کارتون »ما کرونا را 
شکست می دهیم«، چند روز پس از شیوع ویروس کرونا، با هم فکری دانشگاه علوم پزشکی 

شیراز شروع شد و سپهر سوره هنر حوزه هنری نیز به عنوان مجری، کار را آغاز کرد.
این مسابقه با اســتقبال هنرمندان 88 کشور روبه رو و 4200 اثر دریافت شد که در نخستین 
مرحله با 4 داور ایرانی و 5 هنرمند خارجی، داوری آثار را شروع شد و در مرحله ابتدایی 2200 
اثر به ســایت راه یافتند. در مراحل بعدی داوری جهت ارائه در نمایشگاه و چاپ اثر در کتاب 
ویژه مسابقه، 388 اثر و در مرحله بعد 4۷ هنرمند به عنوان فینالیست انتخاب شدند. در آخرین 

مرحله نیز 3 نفر به عنوان نفرات برگزیده انتخاب شدند.

نقاشی  یک ایرانی برگزیده نمایشگاهی در 
آلمان شد

نقاشــی حسین کریمی در میان آثار برگزیده 
بلوتنبرگ  کتابخانــه  بین المللی  نمایشــگاه 

آلمان قرار گرفت.
به گــزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل 
از اداره کل روابط عمومــی و امور بین الملل 
کانــون، بنیاد بین المللــی کتابخانه کودکان 
بلوتنبرگ در شــهر مونیخ کشور آلمان طی 
فراخوانی از کودکان و نوجوانان از سراســر 

جهان خواست نقاشی های صورت خود را در زمان شیوع بیماری کرونا به تصویر بکشند.
بیش از 50 اثر از اعضای کانون اســتان کرمان به دبیرخانه این رویداد ارسال شد که از این 
میان نقاشی حسین کریمی عضو 11 ساله مرکز فرهنگی هنری کانون رفسنجان برای نمایش 

در این نمایشگاه انتخاب شد.
همچنین بیش از 800 نقاشــی از چهره های کودکان و نوجوانان 3 تا 18 سال از 42 کشور از 
جمله فرانسه، ایتالیا، ارمنستان، اوکراین، ایران، ژاپن، سریلانکا، ونزوئلا، جمهوری دومینیکن، 

ایالات  متحده  آمریکا و… به این کتابخانه بین المللی ارسال شده است.
در عیــن حال »کــودکان چگونه خود را در زمــان کرونا می بینند«، »بــا آن چه برخوردی 
دارنــد«، »چه ترس ها و رؤیایی دارند« و »وضعیت اضطــراری چگونه زندگی آن ها را تغییر 
 داده اســت« از موضوع های فراخوان نمایشگاه بنیاد بین المللی کتاب خانه کودکان بلوتنبرگ

 بود.

خبر

 نخســتین دوره جشنواره ملی آنلاین تئاتر و موسیقی در 
دستور برگزاری قرار گرفت.

به گزارش روزنامه»صبح امروز« نخستین »جشنواره ملی 
آنلاین تئاتر و موسیقی« با حضور چهره های شناخته شده 

هنری برگزار می شود.
براین اســاس حمیدرضا نوربخش بــه عنوان دبیر بخش 
موسیقی و محمد رحمانیان به عنوان دبیر بخش تئاتر این 
جشنواره حضور دارند. همچنین رضا دادویی دبیر اجرایی 
این رویداد است.طبق مذاکرات و برنامه ریزی های انجام 

شده هنرمندان مطرح تئاتر و موسیقی در شورای سیاستگذاری و همچنین هیأت های داوری این جشنواره 
حضور خواهند داشت.مؤسســه فرهنگی و هنری »هفت آینه میترا« با مدیریت شــهاب الدین حســین پور 
برگزارکننده نخســتین جشــنواره ملی آنلاین تئاتر و موسیقی است که در پایان فصل پاییز سال ۹۹ برگزار 

خواهد شد. فراخوان نخستین جشنواره ملی آنلاین تئاتر و موسیقی به زودی انتشار می یابد.

ساخت پنج تا شش پروژه سینمایی با موضوع کرونا در دستور 
کار قرار گرفته است.

به گزارش روزنامه »صبح امروز«و به نقل از خبرگزاری صبا، 
در حــال حاضر 5 الی ۶ پروژه ســینمایی با موضوع کرونا در 
دســت ساخت است که به نظر می رسد از طریق ورازت ارشاد 

مورد حمایت قرار می گیرند.
این پروژه ها به عنوان دستاورد سینمایی دولت در دوران کرونا 
محسوب می شود و از آنجا که تاکنون مکانیزم حمایتی وزارت 

ارشــاد از فیلم های سینمایی در قالب وام یا مشارکت بنیاد سینمایی فارابی محقق شده است، انتظار این بار 
نیز جزییات این پروژه ها نزد فارابی باشد.

این فیلم های ســینمایی جدا از آثار مستندی است که با موضوع کرونا و به سفارش مرکز گسترش ساخته 
شده و یا در دست ساخت است.

از دست اندرکاران تولید این پروژه ها اطلاعی رسانه ای نشده است.  و 
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حواشی این روزهای آقازاده؛
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به عرصه  پــا  خانگی 
سریال های  با  رقابت 
تلویزیونی گذاشــته و 
کار خــود را با ســریال 
و  فضانــوردان  طنــز 
قهوه تلــخ و قلــب یخی 
شروع کرد. شبکه نمایش 
خانگــی دراین ســال ها 
به  را  بســیاری  توجهات 
مخاطبان  و  جلــب  خود 
بســیاری را جذب کرده و بی شــک یکی از 
دلایــل اســتقبال مخاطبان این اســت که 
سریال های تولیدی در این شبکه، بسیاری از 
ســخت گیری ها و محدودیت های موجود در 
ســریال های تلویزیونی را نداشته و با دست 
بازتــری به انتخــاب ســوژه های جذاب و 
داســتان های متفــاوت می پــردازد. حضور 
ســتاره های سینما و تهیه کنندگان مطرح نیز 
مزید بر علت جلب نظر مخاطبان اســت و با 
حضــور آنها راه جــذب مخاطــب همواره 
هموارتر می شود. سریال آقازاده به کارگردانی 
بهرنگ توفیقی جدیدترین ســریال شــبکه 
نمایش خانگی اســت. طراحی، نویسندگی و 
تهیه کنندگی این سریال به عهده حامد عنقا 
اســت که تجربه های موفقی در زمینه تولید 
فیلم و سریال برای تلویزیون و شبکه نمایش 
خانگــی دارد و بیش از این مخاطبان او را با 
ســریال پرماجرا و جذاب قلــب یخی به یاد 
می آوردند. داســتان آقازاده نیــز مانند قلب 
یخــی، پرفراز و نشــیب و پرماجرا اســت و 
توانسته عده زیادی را مجاب به دنبال کردن 
ســریال کند.آقازاده« دست روی سوژه های 
داغ گذاشته و پرونده های ملتهب اجتماعی را 
دراماتیزه کرده است. از» آقازاده« بعنوان یک 
سریال سیاسی یاد می شــود که پس زمینه 
عاشــقانه دارد. این دو ویژگی توانســته به 
کمک سریال بیاید و همزمان خاص پسندها 
و مخاطب عام را با خود همراه کند. کارنامه 
حامد عنقا نشــان می دهد او شــیوه سرگرم 
کردن مخاطب را بلد است و می داند چگونه 
مفاهیم مختلف را در بستر یک سریال جذاب 
روایت کند، اما گویی در این ســریال با تعدد 
مســئله روبرو شده و نویســنده خواسته به 
انبوهی از مباحث و مسائل بپردازد، بنابراین 

دچار نوعی آشفتگی محتوایی شده است.
کاسه آش جنجالی

 اخیرا یک ســکانس 3 دقیقه ای در قسمت 
جدید سریال »آقازاده«، واکنش های فراوانی 
را برانگیخته اســت. قســمت تازه مجموعه 
نمایــش خانگــی »آقازاده« کــه روز جمعه 
در پلتفرم هــای وی اودی منتشــر شــد، به 
ســبب نمایش صریح عقد موقــت در یکی 
از ســکانس ها، بــا واکنش هــای زیادی در 
شــبکه های اجتماعی مواجه شــده است. در 
با  این سکانس شــخصیت »راضیه/مانلی« 
بازی پردیس پورعابدینی، صیغه عقد غیردائم 
را به طــور کامــل می خواند و شــخصیت 
»حامد« با بازی ســینا مهــراد نیز با بر زبان 
آوردن »قَبلِتُ«، به عقــت موقت »راضیه« 
درمی آیــد. تأکید »راضیه« بر یک ســاعته 
بودن این ارتباط، جالب توجه اســت و پیش 
از ایــن نمایش صریح صیغه عقد غیردائم در 
ســریال های خانگی و فیلم های ســینمایی، 
سابقه چندانی نداشته است. هرچند اگر تا به 
حال سریال های شبکه نمایش خانگی صرفاً 
روابط نامشــروع و ولنگار میان دختر و پسر 
را نشان می دادند، سریال آقازاده برای اولین 
بار رابطه ای مشروع را ترسیم کرده است، اما 
انتقادی که به این رویکرد وارد اســت، نوع 

مواجهه گذرا و حاشیه ای به آن است.
صحنه گم شده از پلان شکلات

در صفحات اینســتاگرام نیز پلانی از افتادن 
چادر شخصیت »راضیه« در کنار کاسه آش 
منتشر شده که در نســخه به نمایش درآمده 
در پلتفرم های آنلایــن، وجود ندارد و طبیعتا 
سانسور شده است. مشخص نیست این پلان 
چگونه ســر از صفحات اینستاگرام درآورده و 
آیا جز دست اندرکاران شخص دیگری به آن 

دسترسی داشته است؟! 
 از بیرون پریدن از پنجره تا کاسه آش

پس از وایرال شــدن این بخش از قســمت 
دهم سریال در شبکه های اجتماعی، کاربران 
با عناصری چون شــکلات و کاسه آش در 
این ســکانس، شــوخی های فراوانی انجام 
داده انــد. همچنین برخــی از کاربران توئیتر 
برخی ســکانس جنجالی سریال آقازاده را با 
سکانسی مشابه در ســریال »پدر« مقایسه 
کرده اند، که کارگردان و نویســنده و بازیگر 
نقش »حامد« در هر دو ســریال مشــترک 

است. شایان ذکر است در سریال تلویزیونی 
پدر نیز در سکانسی، بازیگر مرد برای روبه رو 
نشــدن با دختران خود را از پنجره کلاس به 

بیرون پرتاب کرد که بازتاب وسیعی داشت.
امــا در این چند روز در کنــار انتقادات غالبا 
طنز و شــوخی، ایرادات جدی زیادی نیز از 
جانب کاربران فضای مجازی مطرح شــد و 
غالبا به این نکته اشاره کرده اند که اگر همه 
چیز به این ســادگی است که در این سریال 
مطرح شده، پس سخت گیری های موجود در 
جامعه برای ارتباط دختران و پســران چگونه 

توجیه می شود.
دوزاریتان کج نباشد!

روند تولید سریال آقازاده با حواشی و خبرهای 
ضدونقیض بســیاری همراه بود و بسیاری به 
طور جدی به نقد آقازاده پرداخته اند. سکانس 
جنجالی ســریال آقازاده درباره ازدواج موقت 
از هــر دو طرف طیف مذهبی و کمترمذهبی 
جامعه نیــز بازخوردهایی منفی دریافت کرد. 

یکی اساســاً حکم ازدواج موقت را برنمی تابد 
و با تلقی غلط آن را توهین و اجحاف به زن 
قلمداد می کند و دیگری نیز پرداختی سطحی 
و بدون عمــق این چنینی را مایه مضحکه و 

حمله بیشتر به آن می داند.
محمد رضا کردلو روزنامه نگار نوشــته است: 
»دوزاریتان کج نباشــد، خودتــان را هم به 
کوچه علی چپ نزنید. کســی با حکم اسلام 

مشکل ندارد. مسئله این است که از فردا غلط 
می کنید بگویید ازدواج ســفید معضل و حرام 
است. از کجا می دانید، شاید دختر و پسر فقط 
برای آش خوردن خانه مشترک گرفته اند!« 

او پیشــتر نیز در توئیت دیگــری خطاب به 
موسســه اوج نوشــته بود »کاش می ذاشتید 
آقازاده رو یکی دیگه می ســاخت. به عشق 
مخاطب و دیده شــدنش، به اسم یک نهاد 
فرهنگی مروج بدآموزی نمی شدید که بعدش 
اســمش رو بگذارید درس عبرت. از دیشب 

بابت سکانس صیغه سردرد دارم.«
با وجود انتقادات کاربران اصولگرا از سکانس 
مشهور آقازاده، روزنامه جوان وابسته به سپاه 
از آن دفاع کرده اســت. این روزنامه نوشته 
است: »متأســفانه ســریال آقازاده برخلاف 
عنوانش دربــاره پدیده آقازادگی نیســت و 
به هیچ وجه نتوانســته دربــاره این موضوع 
مخاطــب را به درکی جدیــد و عمیق نائل 
از جنس  »فارغ  نوشــته:  ســازد.«همچنین 
پرداخت به یک موضوع ملتهب، این ســؤال 
قابل طرح است که چرا ترسیم یکی از احکام 
اســلامی در یک اثر نمایشی تا این اندازه با 

واکنش منفی روبه رو می شود.«
آرش پارســاپور، منتقــد نیــز در ویجیاتــو 
می نویســد: »متاسفانه سریال آقازاده در یک 
جوزدگی کامل به سر می برد، از موسیقی تند 
و بی جهتی که در تک تک سکانس های آن 
تا نحوه نمایش نوشتارهایی  شنیده می شود، 
که می خواهد لوکیشــن و زمــان فیلم را به 
نمایــش در بیاورد و حتی میان پرده هایی که 
بیخود و بی جهت از چهره بازیگران با لوگوی 
ســریال هر ده دقیقه یکبار بــه نمایش در 
می آید و آدمی را یاد میانه انیمه ها می اندازد! 
آقازاده می خواهد بــه زور فریاد بزند که من 
ســریال خفن و هیجان انگیزی هستم و مرا 
دریابید، ایــن کار را با حرکات تند دوربین و 
پرش صفحــه و مطرح کــردن موضوعات 
آنســوی خط قرمزی انجــام می دهد، حتی 
جایــی که علنا از یک فیلم مســتهجن مقام 
مسئولی صحبت به میان می آورد و خنده های 
زن و مرد را به تصویر می کشد تا یک صحنه 

مثلا اروتیک خلق کند.«
در انتظار شوک بعدی آقازاده باشید

شوک بعدی که احتمالا مخاطبان به زودی با 
آن مواجه می شوند شبیه سازی ماجرای قتل 

میترا اســتاد است، چراکه هنگام فیلمبرداری 
ســریال، خبرهایی مبنی بــر این موضوع در 
داســتان آقازاده به گوش رســانه ها رســید. 
بطــوری که حامد عنقا در این رابطه دســت 
به شفاف ســازی زد. او در این رابطه توضیح 
داد که این شباهت در موضوع سریال آقازاده 
و فیلمنامــه آن با ماجرای قتل میترا اســتاد 
تصادفی بوده و تصمیــم قبلی در این زمینه 
گرفته نشده بود. در فیلمنامه سریال آقازاده، 
از شــخصیت های مرد داستان همسر  یکی 
خــود را به ضرب گلوله به قتل می رســاند و 
همین شباهت باعث واکنش خبرگزاری ها و 
رسانه ها شــد. با انتشار قسمت هشتم آقازاده 
و نمایش سکانســی که همســر جوان امیر 
بحری)پدر نیما بحری( به طور اتفاقی متوجه 
وجود اســلحه ای در جیب شوهرش می شود، 
صحت این اخبار بیشتر تایید شد.در پی انتشار 
این قســمت وکیل محمدعلی نجفی متهم 
پرونده قتل میترا اســتاد با انتشار بیانیه ای به 
تولیدکنندگان ســریال آقازاده هشدار داد که 
»چنانچه در آینده بخش هایی از این سریال 
به شکلی منتشر شــود که زندگی و حیثیت 
خانوادگی آقــای نجفی را ملکوک کند حتما 

مسئله را پیگیری قضایی می کنیم.«
اما داســتان به همین جا ختم نشــد و علی 
صدری نیا مسئول روابط عمومی موسسه اوج 
در پاسخ به وکیل نجفی گفت: »آقای وکیل 
تقصیر دیگران چیه که شــما هروقت تصویر 
سلاح و همسر دوم یک مسئول رو می بینید 

یاد موکل خودتون میفتید؟!«
به نظر می رســد که این درگیری به همینجا 
ختم نشــده و باید پس از انتشار قسمت های 
آینده ســریال آقازاده شــاهد اوج گرفتن آن 

باشیم...
فعلا نمی خواهم در ارتباط با هیچ موضوعی 

اظهار نظر کنم
شایان ذکر اســت که برای پیگیری حواشی 
اخیر به وجود آمده با حامد عنقا نویســنده و 
تهیه کننده این سریال تماس گرفتیم تا با او 
گفتگویی داشته باشــیم اما ابراز کرد: »چند 
روزی است گفتگویی انجام ندادم و متاسفانه 
نمی توانم پاسخ دهم. چراکه نه زمان گفتگو 
است و نه موقعیت آن فراهم است و در حال 
حاضر نمی خواهم در ارتباط با هیچ موضوعی 

اظهار نظر کنم.« 

عنقا: چند روزی 
است گفتگویی انجام 
ندادم و متاسفانه 
نمی توانم پاسخ دهم. 
چراکه نه زمان گفتگو 
است و نه موقعیت آن 
فراهم است و در حال 
حاضر نمی خواهم در 
ارتباط با هیچ موضوعی 
اظهار نظر کنم

ماجرای حاشیه اخیر علی زندوکیلی چه بود؟
چندی قبــل ویدیویی از علی زندوکیلی )خواننده( در صفحه 
اینستاگرام او منتشر شــد که واکنش های بسیاری را در پی 
داشــت. زندوکیلی در این ویدیو که در دهکده طبیعت ضبط 
شــده بود، توله شیری به نام »شیر دل« را در آغوش داشت 
و بــه صراحت اعلام کرد که قصد نگهداری از این حیوان را 

دارد؛ قصدی که ظاهرا بعدا تغییر کرد...
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، اقدام 
علی زندوکیلی که از جدا کردن توله شیری از پدر و مادرش 
حکایت داشــت، واکنش های بســیاری را در سطح جامعه و 

همچنین فضای مجازی به همراه داشت.
برخــی از فعــالان محیط زیســت ایــن کار او را مصداق 
حیوان آزاری دانســتند و گفتند که جای حیوانات وحشی در 
خانه نیســت، برخی معتقد بودند همزیستی چنین حیواناتی 
با انســان در یک شــب پدید نمی آید و حاصل هزاران سال 
ارتباط است و حیوان وحشی را باید در طبیعت آزاد گذاشت. 

عده ای هم گفتند که ثروت و یا شهرت نمی تواند دلیلی برای 
نگهداری شیر و پلنگ در خانه باشد؛ چراکه خیلی از این افراد 
علم نگهداری از حیوانات وحشی را ندارند. در این میان، جدا 
کردن فرزند یک پدر و مادر، ولو حیوان، مصداق خودخواهی 
یــک فرد خاص توصیف شــد.البته در کنار دیگر انتقادهایی 
که دربــاره این اقدام خواننده کشــورمان مطرح می شــد، 
صحبت هایی هم درباره شــرایط بــد نگهداری از حیوانات و 
قاچاق آنها در چنین دهکده هایی دیده می شد و برخی معتقد 
بودند علی زندوکیلی با انتشــار این ویدیو در حقیقت قاچاق 

حیوانات را تبلیغ کرده است.
در ادامــه موج انتقادات وارد شــده، هدیــه تهرانی بازیگر و 
فعال محیط زیســت، در واکنش به این اقدام آقای خواننده 
در اینســتاگرام خود با یک نگاه میانه نوشــت: »جناب آقای 
زندوکیلی که قصد نگهداری بچه شیری را داشتند و در این 
خصوص فیلمی را در صفحه خود به اشــتراک گذاشــتند، از 

نابهنجار بودن این موضوع آگاه نبودند و شاید واگذارکنندگان 
این بچه شیر جدا کردنش را از مادر نابهنجاری نمی دانستند 
و یا دلایل دیگری داشــتند که به راحتی امکان انتشــار این 
ویدیو را نیز دادند!  چرایی و سوالات بسیاری در این خصوص 
وجود دارد؛ البته نه از جناب آقای زندوکیلی که به نظر بسیار 
علاقه منــد به حیات وحش هســتند. اما ظاهــرا ناآگاهی از 
اصول زیســت آنها، باعث بحث از طرف کارشناسان و برخی 
علاقه مندان به حیات وحش بر ســر این موضوع شــد، البته 
این ناآگاهی در بسیاری از علاقه مندان به حیوانات نیز دیده 
می شود!«در نهایت با اوج گیری انتقادها، زندوکیلی سرانجام 
پســتی را در صفحه اینستاگرام خود منتشر کرد و نوشت که 
تمایلی به نگهداری این بچه شــیر نداشــته و به شدت هم 
مخالف این کار اســت و صحبت هایش در آن ویدیو تنها از 
روی عشق و علاقه بوده است.که البته این متن نیز با سیلی 
از انتقادات از این خواننده رو به رو شد؛ چراکه او قبلا صراحتا 

اعلام کرده بود که قصد نگهداری از بچه شــیر را دارد و به 
دلیل فشارها حرف خود را پس گرفته است و حتی اگر قصد 
نگهداری و علاقه ای به نگهداری حیوانات وحشــی را ندارد 
ولی با نشر چنین ویدیویی، یک اقدام تجاری مخرب را تبلیغ 
کرده است.در نهایت با اعلام ســازمان محیط زیست برای 
پیگیری این ماجرا، حاشــیه های خواننده ایرانی و بچه شیر 
حداقل فعلا به پایان رسیده اســت؛ ماجرایی که درس های 

بسیاری در دل خود، برای همگان دارد.
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با هدف از حمایت از تولیدکنندگان و مصرف کنندگان :

حذف واسطه ها از بازار میوه مشهد کلید خورد
مدیــر عامل ســازمان ســاماندهی 
های  فرآورده  و  شــهری  مشــاغل 
از  کشــاورزی شــهرداری مشــهد 
همکاری  مناسب  بســترهای  ایجاد 
مشهد  شهرداری  بین  مشترک  های 
مقدس و ســازمان جهاد کشاورزی 

استان خراسان رضوی خبر داد.
بــه گزارش صبــح امروز، مســعود 
رضوی با بیــان این خبر اظهار کرد: 
کمک به حذف واسطه گری و عرضه 
مستقیم محصولات باغی و زراعی و 

فرآورده های کشــاورزی از وظایف ذاتی سازمان ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های 
کشــاورزی اســت، که نهایتا منجربه بهبود خدمات رســانی مطلوب به شهروندان از طریق 

بازارها، فروشگاه ها و نمایشگاه های عرضه مستقیم خواهد شد.
وی افزود: سازمان ساماندهی مشاغل شهری با ایجاد 14 بازار میوه و تره بار و 28 فروشگاه 
»شــهرما« که با پراکنش مناسبی در سطح شهر احداث شــده اند، نقش موثر و بسزایی در 

سامانه بازار و تعدیل قیمت ها دارد.
مدیر عامل ســازمان ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های کشاورزی شهرداری مشهد با 
اشاره به فرا رســیدن ماه محرم و تسلیت شهادت ابا عبدالله الحسین بیان کرد: با هماهنگی 
های صورت گرفته با ســازمان جهاد کشاورزی اســتان خراسان رضوی به جهت حمایت از 
تولیدکنندگان و مصرف کنندگان در عرصه تولیدات کشــاورزی و باغی مقرر شده تا سازمان 
ساماندهی مشاغل شــهری و فرآورده های کشاورزی در خصوص در اختیار گذاشتن فضا و 
جایگاهایی در قالب عرضه مستقیم در بازا رهای میوه و تره بار شهرداری برای تولیدکنندگان 

محصولات کشاورزی همکاری های لازم را انجام دهد.
رضوی گفت: با در نظر گرفتن ضوابط شــهرداری مشــهد در خصوص اســتفاده از اماکن و 
فضاهای شهری، این ســازمان آمادگی لازم را جهت تامین فضاهای مذکور برای برگزاری 

بازارهای فصلی و نمایشگاه های تخصصی را دارد.

توجه به رضایت شهروندان در اداره شهر
نایب رئیس شــورای شــهر مشهد 
گفــت: باید توجه داشــت که برای 
تحقق درآمدهای شهرداری، پیوسته 
رضایت شــهروندان را مدنظر داشته 
باشــیم و برخوردهای مــا عادلانه و 

توام با عدالت باشد.
اشــاره  با  موحدی زاده  حمیدرضــا   
بــه تغییــرات و انتســابات اخیر در 
اظهارکرد:  مناطق،  شــهرداری های 
باید  رفت وآمدهــا  ایــن  در  آنچــه 
مورد توجه قرار گیرد این اســت که 

شــهرداران مناطق باید نسبت به مدیریت شهری اشراف کامل داشته و از تجربه و تخصص 
کافی در امور شهر و شهرداری هم برخوردار باشند چراکه بسیار کمک کننده است.

عضو کمیته نظارتی منطقه ۹ شهرداری در ادامه این منطقه را یکی از مناطق منحصر به فرد 
مشــهد دانست که بخش عمده ای از ساخت وسازهای سطح شهر در این منطقه است، گفت: 
بیش از یک ســوم درآمدهای شهرداری مشهد از این منطقه اســتحصال می شود ولی باید 
توجه داشت که برای تحقق این درآمدها پیوسته رضایت شهروندان را مدنظر داشته باشیم و 

برخوردهای ما عادلانه و توام با عدالت باشد.
موحدی زاده با تاکید بر لزوم مدارا کردن با مردم، افزود: شــرایط این روزهای مردم ما دشوار 
بوده و شیوع ویروس کرونا نیز وضعیت را سخت تر نموده است؛ پس باید بیشتر مراقبت کنیم.
وی خاطرنشان کرد: فلسفه وجودی شهرداری ها خدمت به شهروندان و ارتقاء سطح خدمات 
شهر و سرانه های شهری است؛ سایر ادارات و مجموعه ها و نهادهای دخیل در شهر هم باید 
شــهرداری را کمک کنند تا بتوان خدماتی مطلوب تر به عموم ارائه دهیم و رفاه بیشــتری را 

برای شهروندان ارمغان آوریم.
نایب رئیس شــورای شهر مشهد در ادامه با اشاره به تصویب طرح تفصیلی حوزه جنوب غرب 
که شامل منطقه ۹ و 11 می شود، گفت: این طرح درحال طی کردن مراحل قانونی خود است؛ 
امیدواریم با تعیین تکلیف این موضوع مهم، بتوان به شــهر شکل پایداری دارد و توسعه آن 

را به صورت موزون پیش برد.
موحدی زاده افزود: بدون شک وقتی شهر از نظم و پیوستگی مشخصی برخوردار باشد، زیباتر 

خواهد شد و منظرهای شهری نیز جذابیت مضاعفی به خود خواهند گرفت.

برگزاری آزمون ورود به حرفه مهندسان در 
رشته معماری

رئیــس اداره نظام مهندســی و مقــررات ملی 
ســاختمان اداره کل راه وشهرسازی از برگزاری 
آزمون ورود به حرفه مهندسان در رشته معماری 
، صلاحیت طراحی در روز پنجشنبه ۶ شهریورماه 

به طور همزمان در سراسر کشور خبر داد.
به گزارش صبح امروز محمــود خیاطی بیدخت 
با بیان ایــن مطلب گفت: دراجــرای آیین نامه 
اجرایی قانون نظام مهندسی و کنترل ساختمان، 
آزمون ورود به حرفه مهندسان در رشته معماری 
صلاحیــت طراحی برای متقاضیــان اخذ پروانه 
اشــتغال به کار مهندسی پایه 3 برگزار می شود.

مهندس خیاطی بیدخت اظهار داشت: سابقه کار 
حرفــه ای مورد نیاز برای ایــن آزمون مطابق با 

ماده 5 آیین نامه اجرایی قانون نظام مهندســی ساختمان خواهد بود و نحوه محاسبه سنوات 
لازم از تاریخ اخذ مدرک تحصیلی در هر مقطع تا ۶ شهریور می باشد و چنانچه متقاضی در 
صورت نداشــتن شرایط لازم با ورود اطلاعات نادرست نسبت به ثبت نام اقدام و نمره قبولی 
کســب نماید، نه تنها قبولی نامبرده کان لم یکن تلقی شده، بلکه با وی مطابق با ضوابط و 

مقررات برخورد خواهد شد.
رئیس اداره نظام مهندسی و مقررات ملی ساختمان اداره کل راه و شهرسازی خراسان رضوی 
در خصوص ثبت نام مهندسان در آزمون مذکور اظهار داشت: ثبت نام این آزمونها به صورت 
الکترونیکی و از طریق وب ســایت دفتر امور مقررات ملی و کنترل ســاختمان وزارت راه و 

شهرسازی به آدرس www.irbr.ir صورت پذیرفته است.
مهندس خیاطی بیدخت در پایان خاطر نشان کرد: در آزمون شهریورماه سالجاری در مجموع 
1218 نفر شــرکت کننده در شهرستانهای مشهد، ســبزوار، تربت حیدریه و نیشابور حضور 
خواهند داشت که از این بین در مشهد تعداد ۶44 زن و 3۹3 مرد و در مجموع 103۷ نفر، در 
سبزوار تعداد 2۶ زن و43 مرد و در مجموع ۶۹ نفر، درتربت حیدریه تعداد 18 زن و23 مرد و 
در مجموع 41 نفر و در نیشابور تعداد 35 زن و3۶ مرد و در مجموع تعداد ۷1 نفر می باشند.

گفتنی اســت؛ قبولی در آزمون مذکور، یکی از شرایط اخذ پروانه اشتغال بوده و متقاضی در 
صورت قبولی در آزمون مذکور و احراز ســایر شرایط مشخص شده در قانون نظام مهندسی 
و کنترل ســاختمان موفق به اخذ پروانه اشتغال به کار مهندسی در رشته معماری، صلاحیت 

طراحی خواهدشد.

خبر

مدیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی چناران از افتتاح پایگاه اطلاع رسانی 
میراث فرهنگی و گردشگری این شهرستان هم زمان با هفته دولت خبر داد.

به گزارش صبح  امروزمحمــد طاهریان مقدم با بیان این مطلب افزود: زمین این پایگاه 
به مساحت 150 مترمربع در کنار پارک زائر و در حاشیه جاده )پارک گردشگری پویش( 
قرار دارد و بر اساس تفاهم اداره  کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان، 
شورای اســلامی شهر و شــهرداری چناران این زمین برای ساخت پایگاه گردشگری 
اختصاص یافته اســت.مدیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی چناران گفت: 
عملیات احداث ســاختمان پایگاه اطلاع رســانی چناران از نیمه دوم سال ۹۷ شروع و 
در تیرماه ســال جاری به پایان رسیده است.طاهریان مقدم اظهار کرد: پایگاه اطلاعات 

گردشــگری چناران در دو طبقه  و از محل اعتبارات معاونت ســرمایه گذاری و تأمین منابع اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی خراسان رضوی توسط پیمانکارساخته شده است.او افزود: اعتبار هزینه شده برای این پروژه  3 میلیارد و 400 میلیون 
ریال از محل اعتبارات تملک دارایی های اســتانی بوده است.طاهریان مقدم تصریح کرد: این پایگاه با حضور امام جمعه، فرماندار و 
جمعی از مســئولان شهرســتان چناران افتتاح شد که با توجه به قرارگیری در مسیر جاده آسیایی و مکان مناسب آن آماده خدمات 

رسانی به مسافران و گردشگران است.
چناران در فاصله 50 کیلومتری از مشهد مرکز استان خراسان رضوی قرار دارد.

معاون گردشــگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی خراسان 
رضوی گفت: یکصد و ســومین اقامتگاه بوم گردی استان با نام »عمارت ایوان« در 

نوغاب گناباد هم زمان با هفته دولت افتتاح شد.
 به  گزارش صبح امروز یوســف بیدخوری  در مراسم افتتاح این اقامتگاه بوم گردی 
گفت: این شهرســتان 12 اقامتــگاه بوم گردی دارای پروانه فعالیــت و ۹ اقامتگاه 

بوم گردی در حال تکمیل برای راه اندازی است.
او یادآور شــد: بسیاری از تاسیسات گردشگری فعال نیستند و تسهیلات مختصری 
که گرفته اند مشکلاتی را برای این ها به وجود آورده  است که در جلسه ای که در 
با حضور مدیران شهرســتان و معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری خراسان 

رضوی برگزار شد، خواسته شد دستگاه های اجرایی و به خصوص بانک از جمله صندوق کارآفرینی امید تمهیداتی را در نظر 
بگیرد و تسهیلات امهال شود تا پس از بهره برداری و فعال شدن ظرفیت کامل تاسیسات گردشگری اقساط را پرداخت کنند.
هم چنین رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی گناباد در این مراسم گفت: این اقامتگاه بوم گردی در زمینی 

به مساحت حدود ۶50 مترمربع و با زیربنای 400 مترمربع دارای 12  اتاق و 2 تالار است.
او افزود: اقامتگاه بوم گردی با یک میلیارد و 100 میلیون ریال ســرمایه گذاری ایجاد شــده و برای ۶ نفر به صورت مستقیم 

اشتغال ایجاد کرده است .

پایگاه اطلاع رسانی میراث فرهنگی و گردشگری چناران افتتاح شد اقامتگاه بوم گردی »عمارت ایوان« نوغاب گناباد افتتاح شد

رئیس شورای شهر مشهد با اشاره به ضرورت تقویت تعامل مدیریت شهری و نظام مهندسی تاکید کرد: 

آتش بس بین شورا و نظام مهندسی
هفته گذشــته شــهناز رمارم عضو شورای 
اســلامی شهر مشــهد اظهاراتی را بر علیه 
برخــی اعضای ســازمان نظام مهندســی 
ساختمان داشــت که با واکنش های رئیس 
سازمان و برخی اعضای سازمان مواجه شد، 
محمد حسین شرکا که  طی دو سال اخیر در 
دفاع از حقوق مهندســان عضو این سازمان 
مقاومت خوبی داشته و توانسته برخی ادارات 
و نهادها که از طرفیت مهندسان برابر قانون 
اســتفاده نمی کردند پای کار بیاورد این بار 
هم در دفاع از حقوق اعضای مکاتباتی را با 

مراجع ذیربط داشت، 
سازمان نظام مهندسی ساختمان استان اعلام 
کرد: پیرو نشر مطلبی با کدخبری38۶۷3 در 
سایت شــهرآرانیوز که موجب وهن دامنه ی 
حرفه ای و تخصصی جامعه مهندسی گردیده 
بود؛ مهندس محمدحســین  شــرکاء رییس 
سازمان نظام مهندسی ســاختمان خراسان  
رضــوی طی نامــه ای به آقــای دکتر ابک 
مدیرکل راه  و شهرســازی استان همراهی 
وی در دفاع از حقــوق معنوی و تخصصی 
مهندســین را به عنــوان نهــاد نظارتی بر 

فعالیت های سازمان، خواستار شد.
در بخــش پایانی این نامه آمده اســت: »با 
ذکر این نکته که ســازمان نظام مهندســی 
ســاختمان خراســان رضوی، حق پیگیری 
توهین به جایگاه حرفــه ای اعضاء خویش 
را در مراجــع قضایی، محفــوظ می داند، از 

حضرتعالی بــه عنوان عالی تریــن نماینده 
مرتبط دولت ارجمند جمهوری اسلامی ایران 
با موضوع، تقاضا دارد نسبت به اعاده حیثیت 
از جامعه متخصص مهندسین استان عنایت 
نظر فرموده تا مفهوم واقعی نظارت اداره کل 
راه و شهرســازی به عنوان عالی ترین مقام 
نظارت بر ارائه خدمات مهندســی ساخت و 

ساز در استان محقق گردد.«
اما به تازگی رئیس شــورای اســلامی شهر 
مشــهد در جلسه ای که شهناز رمارم و بخی 
اعضای نظام مهندســی ســاختمان استان 
حضور داشــته ان، بر ضــرورت تعامل نظام 
مهندسی و مدیریت شهری تاکید کرده و آن 
را موجب تسیع در پاسخگویی به شهروندان 

دانسته است. 
رئیس شورای شهر مشــهد گفت: متاسفانه 
نظام ارجاع و بحث های مربوط به این حوزه 
با برخی مشــکلات مواجه است و امیدواریم 
در ســایه تعامل و همراهــی بتوانیم موجب 
تسهیل و تســریع در فرآیند پاسخگویی به 

شهروندان شویم.
 محمدرضا حیدری در نشســت مشترک با 
جمعی از فعالان ســازمان نظام مهندسی با 
بیان اینکه شــورای پنجــم، مجموعه نظام 
مهندســی را مجموعه ای پیشرو و همسو با 
خود می داند، اظهارکرد: مهندس توانایی حل 
مساله را دارد و با تکیه بر نگاه راهبردی خود 
می توانند برای گره گشایی و حل هر مشکلی 

چاره اندیشی کند.
اقلیتی متخلف در هر مجموعه ای پیدا 

می شوند
وی با تاکید بر اینکه جامعه مهندسی، جامعه 
محترمی اســت، گفت: ما در نظام شهری و 
شهرداری نسبت به اصلاح فرآیندها تعصبی 
نداریــم؛ در هــر مجموعه ای افــراد خادم 
بســیاری حضور دارند که دلسوزانه مشغول 
خدمت رسانی هستند ولی اقلیتی متخلف نیز 

در هر مجموعه ای پیدا می شوند.
وی افــزود: در نظام مهندســی هم بدنه ای 
زحمتکش و خدوم حضور دارند و کوتاهی و 
هنجارشکنی  عده ای قلیل و انگشت شمار را 

نباید به حساب تمام مجموعه گذاشت.
رئیس شــورای شهر مشهد خاطرنشان کرد: 
مدیریت شــهری اعم از شــورای شــهر و 
شــهرداری با سازمان نظام مهندسی باید در 

فضایی همسو و تعاملی باشند.
در اصلاح و تعدیل عوارض های 

ساحتمانی هیچ فضاسازی و فشاری را از 
سوی نظام مهندسی حس نکردیم

حیدری با بیــان اینکه نظام مهندســی در 
موضــوع اصــلاح و تعدیل عــوارض های 
ســاختمانی هیچ فضاســازی را انجام نداد، 
هیچ فشــاری را از سمت این سازمان حس 
نکردیم و فضاســازی های انجام شده توسط 
عــده ای قلیل صورت گرفت، گفت: ســهم 
شــهرداری از ساخت وسازهای شهری کمتر 

از ۷ درصد اســت؛ ما نمی توانیم حق شهر را 
نادیده بگیریم.

وی افــزود: شــورای پنجــم از فضای نقد 
و گفتگو اســتقبال می کنــد و امیدواریم در 
ســایه تعامــل و همراهی بتوانیــم موجب 
تسهیل و تســریع در فرآیند پاسخگویی به 
شهروندان شویم چراکه متاسفانه نظام ارجاع 
و بحث هــای مربوط به ایــن حوزه با برخی 
مشــکلات مواجه اســت؛ زیبنده نیست که 
شهروندان ما زمان طولانی را برای دریافت 

پروانه صرف کنند.
ضرورت توجه به صلاحیت سازندگان

فعالان ســازمان نظام مهندســی ساختمان 
نیز با بیان اینکه بخشــی از ساخت وســاز و 
عمرانی شــهر به این ســازمان برمی گردد، 
گفتند: یکی از مهمترین موضوعات در بحث 
ساخت و ساز، توجه به صلاحیت سازندگان 
اســت؛ سازندگان بسیاری هســتند که فاقد 
این صلاحیت بوده و درصدد هستند کیفیت 
ساخت وســاز را فــدای دریافت ســودهای 

هنگفت کنند.
آنها با تاکیــد بر لزوم و اســتمرار برگزاری 
جلســات مشــترک با اعضای شورای شهر 
و مدیران شــهری به دلیــل زنجیروار بودن 
مسائل و مشکلات و لزوم چاره اندیشی برای 
حل آنها، خاطرنشان کردند: بخش زیادی از 
نظام مدیریت شهری وابسته به ساخت وساز 
اســت و تعاملات گســترده ای بیــن نظام 

مهندسی و شهرداری وجود دارد.
فعالان ســازمان نظام مهندســی همچنین 
گفتند: متاســفانه نســبت به برخــی افراد 
درســتکار و متخصــص، کلماتی اســتفاده 
می شوند که زیبنده نیست و در این خصوص 

باید بیشتر توجه شود.
نظام مهندسی بزرگ ترین تشکل صنفی 

کشور
سیدمســعود ریاضی، عضو هیات رئیســه و 
نایب رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری 
شورای شهر مشهد هم در حاشیه این جلسه 
گفت: نظام مهندسی استان خراسان رضوی 
با 3۷ هزار عضو، بزرگترین ســمن استان را 
تشکیل می دهد؛ در کشور نیز نظام مهندسی 
کشــور بزرگترین ســمن کشــور محسوب 

می شود.
ریاضی، نظام مهندسی را یکی از سمن های 
فرهیخته و تحصیل کرده سطح کشور دانست 
و افزود: در شــورای شــهر، از ظرفیت های 
تخصصــی این مجموعه بایــد به نفع مردم 
اســتفاده کنیم و این کار را همچون گذشته 

انجام خواهیم داد.
وی خاطرنشــان کــرد: در حــال حاضر، 3 
عضــو از مجموع 15 عضو شــورای شــهر 
مشهد، عضو سازمان نظام مهندسی هستند 
و در آینــده نیز هر کمکــی از آنها برآید، به 
نفع شــهروندان، با اســتفاده از ظرفیت   های 

مجموعه انجام خواهند داد.

معـاون عمـران، حمـل و نقـل و ترافیـک 
شـهرداری مشـهد از فعالیت هـای عمرانی 
بیـرون از شـهر و مسـیرهای منتهـی بـه 
مشـهد در یکسـال گذشـته با اعتباری بالغ 

بـر ۷۶ میلیـارد تومان خبـر داد.
الله  خلیـل  امـروز،  صبـح  گـزارش  بـه 
کاظمـی بـا بیـان ایـن خبـر اظهـار کـرد: 
ایـن عملیـات ها بـا محوریت طـرح مثلث 
شـهرداری  انتخـاب  و  اقتصـادی  توسـعه 
مشـهد به عنـوان معیـن اقتصـادی منطقه 
سـه اسـتان خراسـان رضـوی و در جهـت 

هـم افزایـی دسـتگاه هـای اجرایـی و رونـق و آبادانـی اسـتان انجـام شـده اسـت.
وی افـزود: عملیـات اجرایـی سـاماندهی و بهسـازی جاده حسـن آباد به طـول چهار کیلومتـر در مرداد ماه 

سـال گذشـته بـا هزینـه بالغ بـر 14 میلیارد تومان آغاز شـد و در زمسـتان 88 به پایان رسـید.
معـاون عمـران، حمـل و نقـل و ترافیـک شـهرداری مشـهد بیـان کـرد: بـرای بهسـازی ایـن جـاده 25 
هزارمتـر مربـع عملیـات خاکـی، هـزار و ۷00 متـر مکعب بتن ریـزی و 12 هزارتن آسـفالت ریـزی انجام 

است. شـده 
کاظمـی خاطرنشـان کرد: پـروژه اجرای باند دوم و بهسـازی بانـد اول جاده ۷5متری رضـوی )مهدی آباد( 

از میـدان ارونـد تا شـهرک رضـوی به طـول 11.5 کیلومتر از پنجم مرداد ماه گذشـته آغاز شـد.
وی اضافـه کـرد: ایـن پـروژه شـامل احـداث باند دوم بـه طـول ۹.5 کیلومتر، بهسـازی بانـد اول به طول 
3.5 کیلومتـر و احـداث پـل چهـار دهانـه بـه طـول 80 متر بـوده که بـا هزینه بیـش از 52 میلیـارد تومان 

است. شـده  اجرا 
معـاون عمـران، حمـل و نقـل و ترافیـک شـهرداری مشـهد گفـت: همچنیـن بـرای کاهـش ترافیـک و 
تصـادف در جـاده بهشـت رضـا)ع( یـک کیلومتر از این جاده از سـمت شـمال بـه عرض حـدود چهار متر 
تعریـض و دو عـدد دور برگـردان در مسـیر ایجـاد خواهـد شـد و در کنـار آن یـک لـوپ به طـول 400 و 

عـرض 10 متـر جـاده کمربنـد شـمالی را بـه جـاده بهشـت رضـا)ع( متصل خواهـد کرد.
کاظمـی تصریـح کـرد: ایـن پروژه بـا اعتبـاری حـدود 10 میلیارد تومـان اجرا و تـا پایان شـهریور ماه ۹۹ 

آمـاده بهـره  برداری خواهد شـد.

رئیس کمیســیون شهرســازی و معماری 
شورای شهر مشــهد گفت: حوزه مرکزی 
شهر مشــهد، قلب تپنده اقتصادی و یکی 
از قطب هــای فرهنگی، تاریخی، هویتی و 
قدیمی بوده و لذا بررســی طرح آن هم از 

حساسیت بالایی برخوردار است.
به گــزارش صبــح امــروز، محمدهادی 
مهدی نیا در گفتگویی با اشــاره به آخرین 
حوزه های  تفصیلــی  طرح هــای  وضعیت 
مختلف شهر مشــهد، اظهارکرد: براساس 
نامه رســمی شــهردار، طرح حوزه میانی 

شــرقی که قرار بود یک شــهریورماه، به شورای شهر ارسال شود، به دلیل ابتلا نماینده مشاور در مشهد به 
ویروس کرونا به تعویق افتاد.

مهدی نیا با بیان اینکه طرح حوزه شــمال غربی مشهد، ابتدای مهرماه به شورای شهر ارائه می شود، گفت: 
با توجه به تعطیلی فصلی شــورا و همچنین لزوم پرداختن بیشتر به طرح حوزه مرکزی، حوزه میانی شرقی 

در آبان ماه بررسی می شود.
وی افزود: حوزه مرکزی از حساسیت بالایی برخوردار است و هماهنگی هایی هم باید بین این طرح و بافت 
پیرامونی حرم مطهر رضوی اتفاق بیفتد؛ لذا کمیسیون باید وقت بیشتری را به بررسی این حوزه اختصاص 
دهد.رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای شهر مشهد در ادامه به اهمیت حوزه مرکزی شهر مشهد 
پرداخت و با بیان اینکه این حوزه قلب تپنده اقتصادی شهر است، تصریح کرد: این بافت، سایر نقاط شهر را 

به بافت پیرامونی حرم مطهر وصل می کند و شامل بافت های سنتی و قدیمی مشهد می شود.
مهدی نیا با بیان اینکه کاربری ها و مراکز مهم هویتی و ســنتی شــهر همچون خیابان ارگ، بیمارســتان 
امام رضا)ع(، ساختمان بانک ملی مرکزی، ساختمان شهرداری، خانه ملک و ... در این حوزه واقع شده است، 
گفت: برهمین اســاس، حساسیت این حوزه بالاســت و ما هم در کارگروه تخصصی-پژوهشی شهرسازی 
ســعی کرده ایم از تمامی بخش های ذیربط اعم از اســتانداری، راه و شهرســازی، میراث فرهنگی، دفاتر 
تسهیلگری فعال در بافت تاریخی و ... دعوت کنیم تا با تضارب آراء موجب ارتقاء سطح کیفی طرح باشیم.
وی در پایــان اظهارکرد: امیدواریم از این طریق بتوان حداقــل انتقاد و حداکثر اجماع متخصصین را روی 

این طرح داشته باشیم.
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»آنکارا گوچو« مشتری جدید اللهیار صیادمنش
بــا اعلام یک ســایت ترکیه ای، تیم آنکارا گوچو به دنبال جــذب اللهیار صیادمنش مهاجم 

ایرانی فنرباغچه است.
به گزارش مهر، اللهیار صیادمنش مهاجم ایرانی تیم فوتبال فنرباغچه ترکیه در لیســت مازاد 

این تیم قرار دارد و در نقل و انتقالات تابستانی از این تیم جدا می شود.
در حالی که از کشــورهای اوکراین و روسیه به عنوان مقصد جدید صیادمنش نام برده شده 
است، امروز سایت »asistanaliz« ترکیه خبر داد یک تیم دیگر از سوپرلیگ ترکیه خواهان 

جذب مهاجم ایرانی است.
این سایت نوشت: »آنکارا گوچو فصل گذشته عملکرد بدی داشت و نمی خواهد اشتباهاتش 
را تکرار کند. به همین منظور نماینده تیم آنکارا که بررسی های نقل و انتقالاتی خود را ادامه 
مــی دهد، اللهیار صیادمنش مهاجم تیم فنرباچه را در نظر دارد و می خواهد برای جذب این 

بازیکن 1۹ ساله در روزهای آینده با مدیریت باشگاه فنرباغچه مذاکره کند.«

محمدرضاساکت مدیرعامل باشگاه سپاهان شد
محمدرضا ساکت دبیر کل سابق فدراسیون فوتبال و مدیر تیم های ملی به عنوان مدیرعامل 

باشگاه سپاهان معرفی شد.
به گزارش مهر، باشــگاه سپاهان از انتخاب محمدرضا ساکت به عنوان مدیرعامل جدید این 

باشگاه خبر داد.
سایت این باشگاه نوشت: »در جلسه ای که با حضور عظیمیان مدیرعامل شرکت فولادمبارکه 
اصفهان و اعضای هیئت مدیره باشگاه فولادمبارکه سپاهان برگزارشد آقای محمدرضا ساکت 

بعنوان عضو هیئت مدیره و مدیرعامل باشگاه فولادمبارکه سپاهان تعیین گردید.«
ســاکت پیش از این دبیر کل فدراسیون فوتبال و مدیر تیم های ملی بود که از سمتش کنار 
رفت. در کارنامه ســاکت سرپرستی تیم ملی فوتبال و حضور در کمیته فنی و توسعه فوتسال 

هم دیده می شود. 
ساکت در سال های گذشته هم سابقه مدیریت در باشگاه سپاهان را داشته است.

مجوز برگزاری اردوهای تیم ملی جودو صادر شد
در جلسه مســئولان فدراسیون جودو با سرپرست فدراســیون پزشکی ورزشی مقرر شد که 

اردوهای تیم ملی جودو با رعایت پروتکل های بهداشتی برگزار گردد.
بــه گزارش خبرگزاری مهر و به نقل از روابط عمومی فدراســیون جودو، دکتر محمد اســد 
مســجدی، سرپرست فدراسیون پزشکی ورزشی امروز چهارم شهریور ماه در دفتر فدراسیون 
جودو حاضر شــد و با آرش میراســماعیلی و صدیقه کعبی زاده، رئیس و سرپرســت دبیری 

فدراسیون دیدارو گفتگو کرد.
در این نشست مقرر گردید که اردوهای تیم ملی جودو به صورت محدود و طبق پروتکل های 
بهداشــتی برگزار گــردد. همچنین مجوز برگزاری اردوهای اســتانی نیز بــا رعایت کامل 

پروتکل های بهداشتی صادر گردید.
درخواســت فدراسیون مبنی بر برگزاری لیگ و مسابقات کشوری طی هفته های آتی بررسی 

و در ستاد ملی مبارزه با کرونا مطرح خواهد شد.

خبر

مجید نامجومطلق:

امیدوارم دربی به پنالتی نرود
گل محمدی: 

امیدوارم داور ستاره داربی باشد
مربی تیم فوتبال اســتقلال با بیــان اینکه این تیم برای 
دیدار با پرســپولیس کاملا آماده اســت، به خبر استفاده 

فرهاد مجیدی از ساعت هوشمند واکنش نشان داد.
به گزارش مهر، مجید نامجو مطلق همانند ســایر نشست 
های خبری امروز به جای فرهــاد مجیدی در کنفرانس 
خبــری بازی با پرســپولیس حاضر شــد و شــرایط تیم 

استقلال را در آستانه دیدار با پرسپولیس تشریح کرد.
وی ابتدا گفت: در  لیگ فرسایشــی کشورمان لازم است 
به بازیکنان استراحت داده شود. متاسفانه فدراسیون هیچ 
کمکی به تیم های نماینده ایــران نکرد. نمی دانم چرا به 
این نتیجه رســیدند که بازی در این شرایط و این تاریخ 
برگزار شود و ما هم این موضوع را می پذیریم و با نهایت 

قدرت بازی خواهیم کرد.
مربی تیم اســتقلال با بیان اینکه این تیم شرایط خوبی 
دارد، بــه مصدومان و غایبان اشــاره کــرد و افزود: چند 
بازیکــن جوان داریم که می توانند نبــود این بازیکنان را 
جبــران کنند. خبر خوب برای ما بازگشــت علی کریمی 
است.نامجومطلق خاطرنشان کرد: در دربی فرصت های 
گل کمتر به دســت می آید. قطعا بازی ســختی داریم و 
هــر تیمی که از نظر روحی و روانی و تمرکز در شــرایط 
بالاتری باشد برنده می شود.وی اظهار کرد: سعی کردیم 
کامــلا آرامــش را به تیم تزریق کنیــم و در یک محیط 
بســته تمرین کردیم. هر چند زیــاد تمرین نکردیم اما از 
نظر انگیزه بازیکنان ما در شــرایط خوبی هستند.  مربی 
استقلال تهران ادامه داد: با اینکه فشردگی بازی ها سبب 
شــده تا تمرینات کمی داشته باشــیم اما شرایط روحی 
تیم بســیار خوب است و اســتقلال کاملا آماده بازی با 

پرسپولیس است. امیدواریم به فینال هم برسیم.
نامجــو مطلق تاکید کرد: با توجه به شــرایطی که داریم 

امیدوارم بتوانیم این بازی را با برد پشت سر بگذاریم.
وی درباره عدم حضور تماشاگران یادآور شد: قطعا حضور 

هواداران باعث دلگرمی هر دو تیم می شــد اما این بازی 
هم شرایط خاص خودش را دارد و قطعا دیدار خوبی را در 

داخل زمین شاهد خواهیم بود.
نامجو مطلق در پاســخ به این سئوال که آیا فکر می کند 
بازی در ۹0 دقیقه به پایان برســد یــا کار به وقت های 
اضافی و ســپس پنالتی بکشد؟ گفت: این بازی باید برنده 
داشته باشد. قطعا در شرایط فعلی که باعث فشردگی بازی 
ها شــده است و به پایان فصل رسیدیم خستگی در ساق 
پای بازیکنان است. به همین خاطر امیدوارم در ۹0 دقیقه 
بازی تمام شود اما خودمان را کاملا آماده بازی کرده ایم.
مربی آبی پوشان درباره آخرین وضعیت مصدومیت روزبه 
چشمی و علی کریمی گفت: روزبه چشمی، محمد دانشگر 
و ســیاوش یزدانی بازیکنانی هســتند که متاسفانه هنوز 
مصدومیت آنها خوب نشــده اســت. از همه تیم خصوصا 
ســیاوش یزدانی تشــکر می کنم که هر طوری شده می 
خواســت به این بازی برسد. دیروز شــرایط او را بررسی 
کردیم و یزدانی به این بازی نمی رســد چون ســلامتی 
اهمیت بیشــتری دارد.نامجو مطلق درباره اتفاقاتی که در 
جریان انتخاب داور دربی رخ داد تصریح کرد: در سه هفته 
گذشته هجمه ای در این خصوص علیه استقلال راه افتاد. 
اگر از ابتدای فصل تا اینجای کار داوری ها را آنالیز کنید 

می بینید که استقلال از همه بیشتر ضربه خورده است.
وی ادامــه داد: ما نمی گوییم اشــتباهات داوری عمدی 
بوده. داوران ما شریف هســتند. آقای دکتر حیدری یکی 
از با شــخصیت ترین داوران ما هستند. خودم شخصا باید 
انتقادی کنم که داور در آخرین بازی به آقای قائدی گفته 
خودتان را الکی زمین نیندازید چون من پنالتی نمی گیرم. 
همین حرف تمرکز بازیکن ما را به هم زد. اطمینان داریم 
داور با وجدان کامل بــازی را قضاوت خواهد کرد. منتها 
تقاضای من این است که اشتباهات را به حداقل برساند و 

تاثیری در نتیجه بازی نداشته باشد.

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس با بیان اینکه حواشی قبل 
از دربی جای تاســف داشــت، گفت: اینکه کمیته داوران 
فدراسیون در جریان انتخاب داور دربی نباشد آدم را نگران 

می کند.
بــه گزارش مهر، یحیی گل محمدی در نشســت خبری 
آنلاین قبل از بازی پرســولیس و استقلال تهران گفت: 
فوتبال کمک خوبی به مردم کرده اســت که بخشــی از 
مشــکلات را فراموش کنند. خوشحالم که جزوی از این 
فوتبال هســتم و به فراموش شــدن مشکلات بیماری و 

اقتصادی کمک می کنم.
سرمربی پرســپولیس شــرایط برد در دربی را برشمرد و 
افزود: دربی همیشه حساس بوده است. تیمی که بتواند از 
موقعیت هایش خوب استفاده کند و تمرکزش روی بحث 
فنی باشــد، پیروز می شود. تیم ما آمادگی لازم را دارد و 
در شرایط خیلی خوبی هســتیم. گل محمدی درباره تیم 
استقلال تاکید کرد: استقلال تیم خوبی است و خط حمله 
قدرتمنــدی دارد. بایــد در کار دفاعی دقت کنیم تا لطمه 
نخوریم.وی سپس با اشاره به حواشی انتخاب داور دربی، 
ادامه داد: امیدوارم بازی جوانمردانه ای باشد. اتفاقاتی که 
رخ داد اتفاقات خوبی نبود. هر ســه داور که نامشان برای 
دربی مطرح شــد، داوران خوبی هستند و به آنها ایمان و 
اعتقاد داشــتم. ولی با اتفاقی که افتاد شان و شخصیت و 

اعتبار داوری را با دستان خودمان زیر سئوال بردیم.
ســرمربی پرسپولیس یادآور شــد: همه می دانیم شرایط 
داوران از نظر مالی و جایگاه ســخت است. با این کارها 
بیشتر به جایگاهشــان لطمه می زنیم. این اتفاقات جای 
تاسف داشت و نباید قبل از دربی رخ می داد. اینکه کمیته 
داوران از انتخاب داور دربی اطلاع نداشــته باشــد آدم را 
نگران می کند و باید بیشــتر به این مسائل پرداخته شود. 
برای پیام حیدری آرزوی موفقیت دارم. امیدوارم او ستاره 

میدان باشد.

وی راجع به عدم حضور تماشاگران برای این بازی افزود: 
واقعا حیف اســت که هوادارانمــان را نداریم. بازی های 
خوبی داشــتیم و بردهای زیادی کســب کردیم. دوست 
داشتیم هواداران باشند مخصوصا این بازی که دربی است 
و هواداران نباشــند جذابیت چندانی هم ندارد. به هر حال 

برایشان در این روزها آرزوی سلامتی دارم.
گل محمــدی درباره مخالفت با برگــزاری دربی در این 
زمان تصریح کرد: متاســفانه برنامه ریزی فدراســیون و 
سازمان لیگ طوری بود که هیچ توجهی به تیم هایی که 

در لیگ قهرمانان بازی می کنند نشده است.
وی یادآور شد: سه ماه اســت که فقط تمرین می کنیم. 
ســه ماه قبل از آن هم تعطیــل بود. قبل از این دوره هم 
هفت ماه بازی داشتیم و همین زمان ها باعث شد تا لیگ 
فرسایشی شــود. متاسفانه زمان انجام بازی حذفی از تیم 
ها گرفته می شود.گل محمدی تاکید کرد: بحث من لیگ 
قهرمانان آسیا بود. برداشت کادر فنی پرسپولیس اینگونه 
بود که اگر فرصت بیشــتری برای آماده ســازی در لیگ 
قهرمانــان پیدا می کردیم بهتر بــود. برنامه ریزی فعلی، 
کار را برای تیم های ایرانی واقعا ســخت کرده است. این 
مشــکلات تیم ها را اذیت می کنــد اما تمام دغدغه من 
مربوط به لیگ قهرمانان آسیا بود.یحیی در خصوص اینکه 
آیا فکر می کند دربی در زمان قانونی به اتمام برسد یا به 
وقت های اضافه و پنالتی کشــیده شود، گفت: نمی دانم 

چه پیش می آید.
گل محمدی درباره کار سخت خط دفاعی این تیم مقابل 
شیخ دیاباته از استقلال گفت: فکر می کنم از لحاظ فردی 
مدافعان خیلــی خوبی داریم. بهترین های خط دفاعی در 
پرســپولیس هســتند وگرنه قهرمان نمی شدند. امیدوارم 
فردا روز خوبشان باشد. استقلال هم فقط دیاباته را ندارند 
بلکه قائدی و مطهری هم هستند که بازیکنان خطرناکی 

هستند.

شرایط ویژه اشتراک انبوه روزنامه صبح امروز  
برای پیک موتوری ها،باربری ها 

و شرکت های خدماتی

0 9 3 6 0 5 6 6 6 3 6 با ما تماس بگیرید: 
0 9 1 5 2 5 6 0 0 9 1  -  
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بازداشت »ک. الف« به اتهام آزار و اذیت
 زنان و دختران دانشجو

رییس پلیس پایتخت از دســتگیری »ک. الف« فرد متهم به آزار و اذیت 
زنان خبر داد.ســردار حسین رحیمی در تشــریح جزئیات این خبر، گفت: 
متهمی که در روزهای گذشته شکایات زیادی علیه او از جانب قربانیانش در 
فضای مجازی مطرح شده بود توسط پلیس امنیت عمومی پایتخت دستگیر 
شد.وی افزود: ماموران پلیس امنیت عمومی تهران با رصد فضای مجازی با 
شکایت های متعددی روبرو شدند که نشان می داد فردی به نام »ک.الف« 
با فریب دختران دانشــجو و کشاندن آنها به خانه خود اقدام به آزار و اذیت 
آنان کرده است.رئیس پلیس پایتخت گفت: با توجه به حجم شکایت ها و 
جریحه دار شدن احساســات عمومی جامعه تحقیقات گسترده ای در این 
زمینه آغاز و در نهایت متهم دستگیر شد.رحیمی با اشاره به اینکه متهم در 
بازداشــت پلیس به سر می برد، گفت: تمام شاکیان با اطمینان از محفوظ 
ماندن هویتشان در نزد پلیس می توانند برای طرح شکایت به پلیس امنیت 

عمومی واقع در انتهای خیابان مطهری، خیابان سروش مراجعه کنند.
7.۸ میلیون یورو از حساب تاج و دوستانش می رود؟

سید احسان قاضی زاده هاشمی نماینده مجلس در پاسخ به این سوال 
کــه آیا مقصران قرارداد ویلموتس تــوان پرداخت پول 200 میلیاردی 
غرامت او را دارند گفت: برآورد از اموال شــان این است که دارند. البته 
عدد و رقم قرارداد فقط ۶.2 میلیون یورو غرامت نیســت. 2.5 میلیون 
یورو هم قبلا هزینه شــده اســت. رقم کلی ۷.8 میلیون یورو است که 

باید بدهند. /آخرین خبر

کنایه دوباره میثاقی روی آنتن شبکه سه
محمد حسین میثاقی نسبت به آماری که درباره بینندگان برنامه فوتبال 
برتر منتشر می شــود، واکنش نشان داد. او در این باره با خنده و کنایه 
گفته: »آمار ها لیگ دو عجیب است. مثلا تیمی در 5 بازی آخر 30 گل 
خورده و یا تیمی در نیمه اول ســه کرنر داده و در نیمه دوم 1۹ کرنر! 
آمار هــا مانند تعداد ببینندگان برنامه های تلویزیونی که اعلام می کنند، 

خنده دار و عجیب و غریب است!«

پانزده سال دیگر درباره وقایع دی ماه ۹6 صحبت می کنم
واعظی رئیس دفتر رئیس جمهــور گفت: ما از اتفاقاتی که در دی ماه 
۹۶ در کشــور رخ داد، عبور کردیم و دیگر نمی خواهیم آن را باز کنیم 
تا این مسأله به نوبه خود باعث جدایی و تفرقه شود. ان شاء الله15-10 
ســال دیگر در این زمینه بحث می کنیــم. هیچ گفت وگویی میان ما و 
امریکا نیست. شما باید اظهارنظر های آقای ترامپ را درباره ایران کنار 
اظهارنظر های دیگر داخلی یا خارجی او قرار دهید؛ مانند اظهارنظر های 
او درباره اروپا، فرانســه، اظهارنظر درباره آلمان یا حتی صحبت های او 
درباره کرونا. آقای ترامپ برداشت های )شخصی( دارد که براساس آن 
برداشت های خود سخنرانی و صحبت می کند. مردم ما بدانند و مطمئن 
باشند که هرگاه بخواهیم کاری انجام دهیم از مسیر درست آن حرکت 

می کنیم. /روزنامه ایران

طراحان کاهش اختیارات رئیس مجلس کوتاه آمدند؟
طرح تحول ساختاری، اصلاح ساختاری، ارتقای نظام عملکردی مجلس 
و... نام هایی بود که برخی نمایندگان اصولگرای مجلس دهم راه یافته 
به مجلس یازدهم بر طرحی گذاشته بودند که هدف اصلی اش کاهش 
اختیارات رئیس مجلس بود. آن ها با ســروصدای زیاد قبل از افتتاحیه 
مجلــس درباره طرحی حرف می زدند که قرار بــود به محض آغاز به 
کار پارلمان یازدهم به ســرعت در دستور کارشان قرار گیرد. حالا سه 
ماه از آغاز به کارشــان گذشــته و دیگر کسی گویا پی جو و پیگیر این 
طرح نیست؛ به ویژه دیده نشده که قاضی زاده هاشمی یکی از مدافعان و 

طراحانش حرفی درباره آن بزند. /شرق

فقط یک نامزد از سوی شورای نگهبان معرفی و تایید شود
سعید حجاریان نوشت: دوست گرامی آقای عباس عبدی در یادداشتی با 
عنوان احیای نهاد نخست وزیری( جهت حل مسئله چندین ساله رؤسای 
جمهور و حواشی این منصب اعم از برگزاری انتخابات، کارآمدی کابینه 
و البته بیشینه کردن کارکرد مجلس مؤمن و انقلابی پیشنهاد کردند به 
سوی احیاء نهاد نخست وزیری حرکت کنیم. من معتقدم آقای عبدی در 
این یادداشت به لوازم سخن شان ملتفت نبوده اند. زیرا چنانکه می دانیم 
در قانون اساسی در چندین اصل از منصب رئیس جمهور سخن به میان 
آمده است و حتی مطابق آن سند، برای این مقام اختیارات و دایره عملی 
نیز ترســیم شده است! بنابراین ورود واژه نخست وزیری مستلزم حذف 
یا تغییر وضعیت رئیس جمهور –به معنایی که از سال 13۶8 به این سو 
شاهد بودیم- است. همچنین التفات داریم پروسه تغییر قانون اساسی 
طولانی اســت و نمی توان یک شبه شــورا، نهاد یا فردی را به قانون 
اساســی تحمیل کرد! مضاف بر این، کشور ما جمهوری است و بعد از 
حذف پست ریاســت جمهوری همه خواهند پرسید این چه جمهوری 
است که رئیس جمهوری ندارد؟ من برای آنکه نظر آقای عبدی لحاظ 
شــود و ترکیب قانون اساسی برهم نخورد، پیشنهاد ایشان را این گونه 
اصلاح می کنم که در انتخابات آتی فقط یک نامزد از ســوی شــورای 
نگهبان برای تصدی سمت ریاست جمهوری معرفی و تأیید شود. به این 
ترتیب اولًا احزاب و نیرو های سیاسی تکلیف کار خود را پیش از موعد 
می دانند. ثانیاً مردم سود و زیان ورود یا عدم ورود به انتخابات را دقیق تر 
محاسبه می کنند. ثالثاً دعوایی میان نهاد اجرایی و نظارتی پدید نخواهد 
آمد، وانگهی در مصرف صندوق صرفه جویی می شود. رابعاً در تولیدات 
سمعی و بصری و متنی صرفه جویی می شود و خبری از برنامه تلویزیونی 

و ستاد انتخاباتی و پوستر و... نخواهد بود. / روزنامه اعتماد

اینکه نماینده ها نامه می نویسند که تو را به خدا این وزیر 
را بردارید؛ طنز نیست؟

عباس عبدی در اعتماد نوشت:سیاست در ایران نیز غیر قابل فهم شده 
است. بنده گمان می کردم که انتخابات سال 13۹8 با گشایش بیشتری 
نسبت به ۹4 مواجه خواهد شد، ولی ماجرا 180 درجه معکوس شد. کار 
به جایی می رسد که نهاد برآمده از انتخابات 13۹8، حتی نمی تواند اقدام 

به یک دست سازی ساختار اجرایی و تقنینی کند، در حالی که اختیارات 
آن را دارد؛ و در نهایت کار به جایی می رســد که جز طنز شیوه دیگری 
برای بیان واقعیت کارآیی ندارد. چرا که نمایندگان به جای اســتیضاح 
وزیر که حق و مسوولیت خودشــان است به سران قوا از جمله رییس 
خودشان و رییس جمهور که او را قبول ندارند نامه می نویسند که آقا تو را 
به خدا این آقای وزیر نفت را بردارید؟! این پدیده را جز با طنز با چه زبان 

دیگری باید یا می توان بیان کرد؟
 

آخوندی: رئیس جمهور اقتصاددان اول بدبختی است
عباس آخوندی، می گوید: البته که رئیس جمهور باید اقتصاد و امنیت و 
... را بفهمد ولی اگر خودش فکر کند که اقتصاد دان است اول بدبختی 
است. عباس آخوندی، وزیر سابق راه و شهرسازی در بخشی از گفتگوی 
خود در کافه خبر خبرآنلاین در پاسخ به این سوال که» رئیس جمهور 
اقتصاد دان ایده خوبی اســت؟«، گفت: رئیس جمهور باید سیاستمدار 
باشد، نه لزوما کارشناس. وظیفه رئیس جمهور هماهنگی با همه است 
واگر خودش را داناتر از همه بداند آغاز بدبختی است.وی افزود: وظیفه 
رئیس جمهور این اســت که حرف همه را گوش کنــد و از درون آن 
یک سیاست مورد وفاق به دســت بیاورد. البته که رئیس جمهور باید 
اقتصاد و امنیت و ... را بفهمد ولی اگر خودش فکر کند که اقتصاد دان 
است اول بدبختی است. آخوندی در پاسخ به این سوال که کدامیک از 
کاندیداهایی که اسمشان مطرح است شانس پیروزی دارند، گفت: اینها 
هیچ کدام چنگی به دل نمی زنند چون هیچ ایده ای برای اداره حکومت 
در این شرایط ندارند و قاعدتا اگر بخواهد در 1400 اتفاقی رخ دهد باید 

اجازه دهند که یک ایده ی جدید بیاید.
 

قدردانی مجدد »مادورو« از ایران
رئیس جمهور ونزوئــلا ضمن قدردانی مجدد بابت کمک های ایران در 
حوزه انرژی، گفت که بــه دلایل امنیتی نمی تواند جزئیات ابعاد کامل 
همکاری های دو کشــور را افشا کند.»نیکلاس مادورو« رئیس جمهور 
ونزوئلا شــامگاه دوشــنبه )به وقت تهران( مجــدداََ بابت کمک های 
جمهوری اســلامی ایران برای مقابله با تحریم های همه جانبه آمریکا 
قدردانی کرد.به نوشــته خبرگزاری »اسپوتنیک«، مادورو در سخنرانی 
تلویزیونی با تشکر از کمک های ایران در حوزه انرژی به ونزوئلا، گفت: 
»ما در حال کمک به یکدیگر هســتیم. به نظــرم تجربه ایران به ما 
کمک می کند که ظرفیت مدیریتــی خود را تقویت کنیم و پروژه ها را 
توسعه دهیم«.بر این اساس، وی با بیان اینکه ونزوئلا اکنون با آمریکا 
و کشورهای غربی در جنگ قرار دارد، گفت نمی تواند جزئیات بیشتری 
از تمام ابعاد کمک های ایران را به صورت کامل افشا کند زیرا باید آنها 

را محرمانه نگاه دارند.

 
خاطره شنیده نشده »کولایی« از مجلس ششم

نماینده مجلس ششــم خاطره جالبی از خبرنگار آمریکایی که در مورد 
حجابش سوال کرده بود را تعریف کرد.کولایی نماینده مجلس ششم در 
مورد حجبش خاطره جالبی تعریف کرد وی گفت:  سال ۷۹ که مجلس 
ششــم شروع شده بود یک خبرنگار آمریکایی آمد و به من گفت خانم 
کولایی شــما بدون حجاب به مجلس رفتیــد و همه تعجب کردند و 
کاری بی ســابقه بود. آیا ممکن است روزی روسری تان را نیز بردارید و 
همه را متعجب کنید! خیلی سریع گفتم خیر، حجاب فقط چادر نیست. 
او باز اصرار کرد نه، در کشــور شما حجاب یعنی چادر و خیلی از پاسخ 
من تعجب کرد. او تصور می کرد چون حجاب در ایران اجباری اســت، 
هرکســی در ایران حجاب دارد، زیر فشــار حکومت مجبور به رعایت 
حجاب شده و من چون چادر نپوشیده ام، روزی دیگر ممکن است بدون 
روسری هم به مجلس بروم. وقتی پاسخ من را شنید، پرسید: چرا؟ گفتم 
خب من اعتقاد دارم. من برای نشان دادن اهمیت احترام به حق انتخاب 

زنان در مورد پوشش خود، این کار را کرده بودم.
 

کارگران هفت تپه خواسته مجلسی ها را اجابت کردند
نماینده مردم تهران در مجلس شــورای اسلامی گفت که به همراه دو 
نماینده دیگر در سفر مجدد به هفت تپه خواستار اتمام اعتراض کارگران 
شده اند و بخش عمده ای از آنها ســرکار حاضر شدند.سید نظام الدین 
موسوی در گفت و گو با ایسنا، با اشاره به بازدید اخیر خود به همراه دو 
تن از نمایندگان تهران و هیات تحقیق و تفحص دیوان محاســبات از 
هفت تپه گفت: این سفر برای بازخوانی مطالبات کارگران و مواردی بود 
که ما 20 روز پیش در سفر به خوزستان و بعد از آن جلسات با کارگران 
مورد بررسی قرار داده بودیم. در واقع می خواستیم مطالبی که بر عهده 
ما بود و نتایج جلسات را به عنوان گزارشی به استماع کارگران برسانیم.

وی افزود: ما در این سفر به کارگران تاکید کردیم که پیگیر مطالباتشان 
هستیم و از آنها خواستیم با توجه به شروع کشت جدید و نیاز به تلاش 
مضاعف در شرکت اعتراض خود را به اتمام برسانند و با جدیت در کارها 
و فعالیت های مربوط به شرکت حضور یابند تا خللی در تولید ایجاد نشود.

 
روایت مشاور لاریجانی از خطای بزرگ اصولگرایان

منصور حقیقت پور گفت : اینکه اصولگرایان با برخی از کارها امثال حاج 
آقای ناطق نوری و دکتر لاریجانی را از جریان اصولگرایی طرد کردند، 
خطایی بسیار بزرگ و البته غیرقابل جبران است.اصولگرایان در شرایطی 
به استقبال انتخابات سیزدهمین دوره ریاست جمهوری در سال 1400 
می روند که با وجود شرایط نامطلوب رقیب، خودشان هم موانعی پیش 
رو می بینند. مشخصا در این باره می توان به بحث قدیمی و حل نشده 

اتحاد در بین اصولگرایان اشــاره کرد که معمولا به طور تمام و کمال 
محقق نمی شود.منصور حقیقت پور، فعال سیاسی اصولگرا،  در گفت وگو 
با اعتمادآنلاین در این باره اظهار داشت: اصولگرایان در حالی به استقبال 
انتخابات 1400 می روند که در راهبری ضعف شدیدی دارند، به طوری 
که حتی شخصیت بلندمرتبه ای چون آیت اللهِ  مرحوم مهدوی کنی هم 
در برهه هایی نتوانســت چهره های اصولگرایی را به اتحاد راضی کند. 
البته اصولگرایی یک طیف است و طبیعی است که دارای نظرات متنوع 
باشــند، گروهی تندروی کنند و گروهی هم فعالیتــی توام با تعادل را 
جدی بگیرند.نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی در ادامه گفت: البته 
اصلاح طلبان هم در درون جناح خود اختلاف سلیقه دارند، اما چون آنها 
دارای سازمان و تشکیلات منسجمی هستند، در مواقع لازم به اشتراک 
نظر و تفاهم می رســند. اما متاسفانه اصولگرایان از تشکیلات منسجم 
محروم هستند و بنا به شرایط انتخاباتی، دور هم جمع می شوند. آن هم 
در حالی که زمان بسیار طولانی را از دست می دهند و در ثانیه های آخر 

برای رسیدن به اتحاد به جمع بندی می رسند.
 

اظهارات بی اساس پمپئو علیه ایران
مایک پمپئو بــه بیان اظهارات تکراری علیه ایــران و موضوع تمدید 
تحریم های تســلیحاتی پرداخت.مایک پمپئو در توئیتر خود ادعا کرد: 
تحریم های ســازمان ملل که می خواهیم آن ها را اعمال کنیم علاوه 
بر تمدید تحریم تســلیحاتی موجب پاسخگو ساختن ایران برای دیگر 
اعمال مخربش می شوند که امضاکنندگان توافق هسته ای به صورتی 

غیرمعقول آن را بی اهمیت نشان دادند.
 

زیباکلام: اگر نامزد انتخابات شوم و رأی هم بیاورم به پاستور 
نمی روم

زیباکلام به اظهارات حسین انصاری راد درباره نامزدی اش در انتخابات 
واکنش نشــان داد. صادق زیباکلام درخصوص این ســخن حســین 
انصاری راد که شــخصیتی ماننــد صادق زیباکلام بایــد در انتخابات 
ریاست جمهوری نامزد شود، گفت: »من از سال۹۶ تاکنون شرمنده مردم 
هستم. خیلی ها بودند که در آن سال نمی خواستند در انتخابات شرکت 
کنند و من آن ها را راضی به حضور در انتخابات کردم و اکنون پاسخی 
به آن ها ندارم که بدهم و باور کنید نمی توانم به چشم شــان نگاه کنم. 
با چنین وصفی اگر من نامزد شــوم و شورای نگهبان هم من را تأیید 
کند و از قضا رأی هم بیاورم، راهی پاستور نمی شوم، زیرا می دانم برای 
برون رفت از بحران های کنونی هیچ قدمی نمی شود برداشت. به همه 
افرادی که از همین حالا در سودای ریاست جمهوری به سر می برند هم 
می گویم از همین حالا فکر پاستور را از سر بیرون کنند تا شرمنده مردم 
نشوند«.  منبع تابناک

 طراحان کاهش اختیارات رئیس مجلس کوتاه آمدند؟/ فقط یک نامزد از سوی شورای نگهبان معرفی و تایید شود/ 
خاطره شنیده نشده »کولایی« از مجلس ششم/ زیباکلام: اگر نامزد انتخابات شوم و رأی هم بیاورم به پاستور نمی روم


